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List izhaja od oktobra 1947 kot tednik^ 
Od 1. januarja 1958 kot poltednik. 
Od 1. Januarja 1960 trikrat tedensko. 
Od 1. januarja 1964 kot pol tednik« 
ln sicer ob s r e d a h in s o b o t a h « 

Z A G O R E N J S K O 

V enotnosti je moč 
^ Ljubljani je bila 4. novembra seja centralnega komiteja zveze 
Komunistov Slovenije, kjer so razpravljali o uresničevanju nalog 

2 Pisma predsednika Tita in izvršnega biroja predsedstva ZKJ 
J^v^gkf* Z v e z e kon*uiustov je poroštvo za trdnost Jugoslavije, 
nistov sit D e s e t " n a s e J« centralnega komiteja zveze komu-
"aterl v e n i - e r e k e l predsednik Franc Popit. Na seji, na 
Bednik S 0

T . r a z i > r a v U a H o uresničevanju nalog iz pisma pred-
l i a v a . . a ^ita In izvršnega biroja predsedstva ZKJ, so obrav-
fcKs ( ,a* s t a I i š č a m ocene razširjene seje sekretariata CK 
bih i n

z 2 8

v * n 29. oktobra) Takrat so govorili o idejnopolitič-
k r i t i k o

 U r u ž °enoekonomskih razmerah v Sloveniji. Izrekli 
t e P u b l ' l f ? O S a m e z n ' m komunistom na odgovornih položajih 
pravil' 2 ' a t ° ^ e s e kretariat centralnega komiteja ZKS p 
V 2 roke 2 kJ S e ^° celovito analizo sedanje situacije, kot tudi 
Vodst"" S ° Pr*ve<^W l ' ° neenotnosti v slovenskem političnem 

so 
v 

pri-

tvu. 

^fc^Sfat* P 1 C b i a I S e k r c l a r 

^ u s m 1 n a d a l 

^usmeritve 

t centralnega ko
miteja ZKS inž. Andrej Ma-

* katerem je posebej 
je razred

ih centralnega ko
miteja in sadove idejne in 
Politične diferenciacije, M 
toj a ie nekaj let. 

Ko j e govoril o poteku raz
prav o pismu na terenu, je 
rakci, da celotna aktivnost 

S I V I L A 

£ L p B U S 

kaže na voli ko pripravljenost 
članstva in organizacij, da 
prispevajo s svojo konkretno 
aktivnostjo k premagovanju 
sedanjih težav in k ustvar
janju pogojev za nadaljnjo 
akcijo. Povsod odločno zahte
vajo večjo doslednost pri 
uresničevanju politike zveze 
komunistov in natančno ana
liziranje vseh tistih vprašanj, 
kjer so se kazale najočitnej-
še slabosti. 

V nadaljevanju je osvetlil 
tudi vprašanja, ki se nanaša
jo na mednarodni položaj; 
predvsem na odnos do politi
ke neuvrščenosti, na ekonom
ske odnose s tretjim svetom, 
na nekatera pojmovanja gle
de položaja Slovenije v Ju
goslaviji in v Evropi. Opo
zoril je na nazadovanje naših 
gospodarskih odnosov s tret
jim svetom. Udeležba tretje
ga sveta v jugoslovanskem 
izvozu in uvozu je v zadnjih 
letih nenehno padala. Podob
no je bilo tudi v Sloveniji. 
Najslabše pa je bilo lani, ko 
je slovenski delež v jugoslo
vanski menjavi s tretjim sve
tom znašal samo 7,5 oziroma 
4,4 odstotka. To je bila po
sledica določene koncepoije 
in politike, ki je bila nespre
jemljiva. Z njo je treba od
ločno prenehati, ker politika 
neuvrščenosti ne more slone
ti le na političnih deklaraci
jah. »Ce ne bo večje priprav
ljenosti za gospodarsko sode
lovanje, bomo izgubili ugled 
tako med neuvrščenimi drža
vami kot tudi v Evropi in v 
svetu,« je bilo rečeno v re
feratu. 

Slovensko gospodarstvo pa 
je zapadlo tudi v nekatera 
druga bilančna in struktural
na neravnovesja. Naša razl<i-
ka med izvozom in uvozom 
je namreč največja v Jugosla
viji. To je treba spremeniti 
in ureditii s srednjeročnim 
programom. Opozorjeno je 
bilo tudi na drago in razkoš
no gradnjo palač v nekaterih 
institucijah, kot so veletrgo
vine, banke, različni zavodi 
itd. 

Ko je govoril o boju in na
porih zveze komunistov za so
cialistično samoupravno ure
ditev družbenega položaja 
Slovenije, o socialnem razli
kovanju, deformacijah v 
družbi, zakonitosti, je inž. 
Andrej Marine dejal: 

»V razpravah o konceptu in 
nekaterih vprašanjih v zvezi 

(Nadalj. na 16. str.) 

8. S T R A N : 

Franc Perko — 
nenavadni rekorder 

9. S T R A N : 

Lepake le na oglasne 
in reklamne table 

10. S T R A N : 

Na križišču Azije 

Iz razprave M a r t i n a Koširja 
in P o l d e t a K e j zarja 

Med številnimi razpravljav
ci na sobotni seji centralne
ga komiteja ZKS v Ljubljani 
sta z Gorenjske razpravljala 
tudi Martin Košir in Polde 
Kejžar. Objavljamo krajše Iz
vlečke lz njunih razprav: 

MARTIN KOŠIR je rekel, 
da samo z odstopi ali posa
meznimi odhodi z ustreznih 
položajev zadeve še nismo re
šili. Odločno se je treba od
povedati kakršnemukoli na
daljevanju politike, o kateri 
je zdaj govora in s katero 
zdaj obračunavamo. 

»Mnogokrat se je slišalo, 
naj se zveza komunistov bavi 
s svojimi, lastnimi, samo 
idejnimi političnimi proble
mi, nI pa treba, da se vtika 
v operativne in druge druž
benoekonomske ter ostale 
probleme. Nisem nikdar ta
ko razumel, da se je zveza 

komunistov kdajkoli odpove
dala njeni aktivni vlogi na 
vseh področjih družbenega 
življenja. Vedno se bo »vti
kala« v stvari, kadarkoli bo 
menila In ocenila, da Je ogro
žena njena osnovna politika 
oziroma njena osnovna poli
tična usmeritev. Odgovorna 
Je za nadaljnji družbenoeko
nomski in politični razvoj te 
družbe.« 

Potem je menil, da z obliko 
dvojnosti nimamo opravka 
samo v slovenskem vrhu, 
marveč, da ima le-ta korenine 
tudi v občini in v delovnih 
organizacijah. Zato moramo 
biti dosledni na vseh nivojih. 
Nazadnje pa je predlagal, da 
bi bili v prihodnje zelo po
trebni tudi aktivi komuni-
stov-poslancev. Posebno zara
di različnih konfliktov v 
skupščini. To stvar je treba 
urediti, sicer bodo v bodo

čem skupščinskem sistemu s 
delegati podobni ali pa še 
večji problemi. 

POLDE KEJŽAR je dejal, 
da visoka stopnja idejne in 
akcijske enotnosti daje upa« 
nje, da bo akcija za njuno 
uresničevanje uspešna. »Do« 
volil pa bi si opazko, da lak« 
šna enotnost ni prvič izpove-
dana. Enotna podpora po 
mojem mnenju ni le izraz 
pripravljenosti, ampak tudi 
zavezuje. Tako zavezuje tiste
ga, ki podporo daje, kot ti« 
stega, kl je to podporo do
bil.« 

Rekel je, da se je resnično 
treba upreti privatizaciji. Res 
je, da vseh stvari ni moč ure
diti čez noč. Potreben bo čas. 
čas pa tudi prinaša svoje. 
Med drugim tudi to, da so 
od politike, ki je dobila za
upanje, pričakuje rezultate. 

A. 2. 

XIII. NOVOLETNI SEJEM OD 16. DO 26. DECEMBRA 



J E S E N I C E 
$ Na drugi seji aktiva komunistov-prosvetnih delavcev, 

ki bo v soboto, 11. novembra, bodo razpravljali o idejnosti 
pouka in vzgoje. Gradivo za razpravo je pripravil član C K 
ZKS in direktor II. gimnazije v Ljubljani Slavko Podmenik. 

Q V ponedeljek, 6. novembra, je bila seja predsedstva ob
činske konferenca ZMS Jesenice, na kateri so razpravljali o 
analizi obiskov po šolah in se dogovorili za vodstva ZMS na 
osnovnih šola!', o pripravah na programsko sejo občinske 
ko. i l l renče ter se dogovorili za obiske po krajevnih skup
nostih. 

© V torej, 7. novembra, je bila seja komiteja občinske 
konference ZK Jesenice, na kateri so razpravljali o analizi 
sestankov osnovnih organizacij, ki so jih organizirali ob pis
mu tovariša Tita. Govorili so tudi o aktualizaciji programa 
konference in komiteja ter o pripravah na 4. sejo občinske 
konference. D. S. 

K R A N J 
0 Kranj, 7. novembra — Popoldne se je sestal izvršni 

odbor občinske konference socialirtične zveze in obravnaval 
naloge občinske organizacije SZDL v zvezi s pismom predsed
nika Tita in izvršnega biroja predsedstva ZKJ . Razpravljali 
pa so tudi o posvetu s predsedniki in sekretarji krajevnih 
organizacij socialistične zveze. 

$ Komisija za šport pri občinskem sindikalnem svetu je 
v ponedeljek razpravljala o tekmovanjih v okviru sindikalnih 
športnih iger. 

£ O pismu predsednika Tita bo v petek razpravljalo tudi 
predsedstvo občinskega odbora zveze združenj borcev. Razen 
tega pa bodo obravnavali tudi gradivo za letne skupščine 
zveze združenj borcev. A. Ž. 

R A D O V L J I C A 
0 Pri občinski konferenci socialistične zveze so se v pone

deljek popoldne sestali predsedniki krajevnih organizacij 
socialistične zveze v občini ter razpravljali o nalogah 
socialistične zveze in o pripravah na referendum za združitev 
skupnosti delavskega in kmečkega zavarovanja. — O pripra
vah na referendum pa bo jutri zjutraj razpravljal tudi odbor 
delegatov kmetov radovljiške občine. Obravnavali bodo še 
osnutke zakonov o zemljiščih, o dedovanju in skupnih paš
nikih. — Jutri popoldne pa se bo sestal izvršni odbor občin
ske konference SZDL. Poleg priprav na referendum bo obrav
naval politični položaj v občini in naloge socialistične zveze. 

£ Danes popoldne se bo sestala kadrovska komisija ob
činske konference zveze komunistov. Razpravljali bodo o gra
divu za drugo sejo občinske konference zveze komunistov. 

£ Prejšnji ponedeljek so se sestali mladi komunisti in 
mladi predstavniki specializiranih organizacij iz Radovljice. 
Pogovarjali so se o organiziranju mladih. Izvolili so priprav
ljalni odbor, ki bo do srede decembra pripravil volilno kon
ferenco mestne organizacije zveze mladine in predlog delova
nja organizacije v Radovljici. 

Včeraj pa so obiskali Radovljico člani predsedstva repub
liške konference zveze mladine in člani komisije za odličje 
22. december. S predstavniki občinske konference zveze mla
dine in predstavniki JLA z Bohinjske Bele so se pogovarjali 
o sodelovanju mladine z JLA in o tekmovanju za odličje 
22. december. A. 2. 

© V ponedeljek je bilo v Tržiču sektorsko posvetovanje 
za Gorenjsko pred referendumom za združitev delavskega in 
kmečkega zavarovanja. Posvetovanja so se udeležili predsed
niki občinske konference SZDL vseh gorenjskih občin in pred
sedniki občinskih sindikalnih svetov. Po posvetovanju v 
Tržiču so se predsedniki SZDL preselili v Podljubelj, kjer so 
razpravljali o odnosih z zamejstvom. -Jk 

4 Do konca tedna bo v Tržiču več pomembnih sej. Jutri 
se bo sestalo predsedstvo občinskega sindikalnega sveta, v 
petek pa izvršni odbor občinske konference SZDL, ki bo 
obravnaval pismo predsedmk.. Tita in izvršnega biroja pred
sedstva Z K J ter sklep* zadnje seje CK ZKS. V petek se bo 
sestal tudi prjgramski svu rad.'a Tržič. Člani sveta bodo 
razpravljali o pripravah na proslavo 10. obletnice tržiškega 
lokalnega radia, ki bo obenem osrednja proslava ob 29. no
vembru, dnevu republike, v Tižiču. -Jk 

K r a n j s k a skupščina o p i s m u 
Prva točka dnevnega reda 

jutrišnje seje obeh zborov 
kranjske občinske skupščine 
bo: Naloge skupščine in nje-

Radovljiški 
komunisti 
in kadrov

ska politika 
V soboto dopoldne bo v 

Radovljici druga seja občin
ske konference zveze komu
nistov. Obravnavali bodo na
loge komunistov na področ
ju kadrovske politike ter 
ocenili delo organov in orga
nizacij ZK v občini. Izvolili 
bodo tudi delegata za III. 
konferenco zveze komuni
stov Jugoslavije. A. 2. 

Prosvetni 
delavci 
o pismu 
tovariša 

Tita 
V petek, 3. novembra, se je 

na Jesenicah sestal sekreta
riat aktiva komunistov-pro
svetnih delavcev. Govorili so 
o oblikovanju prednostnih 
nalog za člane ZK prosvetne 
delavce na podlagi pisma to
variša Tita in izvršnega bi re
jo predsedstva Z K J ter o or
ganizaciji in načinu dela čla
nov ZK v učno-vzgojnih za
vodih. 

V razpravi so poudarili, da 
naloge iz pisma niso le stvar 
članov ZK, ampak vseh pro
svetnih delavcev. Komunisti 
so se zavzeli, da bodo naloge 
tudi uresničevali. Sprejeli so 
tudi vrsto sklepov: odločen 
boj proti negativnim poja
vom, zavzeli so se za idej-
nost pouka in vzgoje tudi v 
izvenšolskih dejavnostih, za 
dopolnilno marksistično iz
obraževanje ter za to, da se 
bo odgovornost komunistov 
— prosvetnih delavcev pre
verjala ob koncu šolskega 
leta. 

Menili so, da morajo vsi 
člani aktiva skrbeti za obli
kovanje kadrovske politike 
in politike štipendiranja, ki 
j i bo sekretariat posvetil po
sebno sejo. Nadalje so meni
l i , da se morajo zavzeto 
vključevati v samoupravne 
odnose na šolah. 

Ob drugi točki dnevnega re
da so menili, da morajo delo
vati stalne oblike kot aktiv, 
osnovna organizacija ZK v 
ŽIC in sekretariat aktiva ter 
njegovi organi. Po potrebi 
naj bi se potem sestajali čla
ni ZK po posameznih šolah, 
lahko pa bi se sestajali in 
zbirali tudi komunisti po 
stopnjah (komunisti na sred 
njih, komunisti na osnovnih 
in drugih šolah). D. S. 

nih organov, k i izhajajo iz 
pisma predsednika Tita in 
izvršnega biroja predsedstva 
Z K J . S tem, ko so se v os
novnih organizacijah, aktivih 
in oddelkih ZK v občini 
končale razprave o pismu, 
se torej uresničuje stališče, 
da je treba takšne razprave 
povesti tudi v drugih druž
benopolitičnih organizacijah 
in samoupravnih organih. 
Na podlagi pisma, pa tudi 
na podlagi uresničevanja so
botne seje centralnega komi

teja zveze komunistov Slove
nije, bodo odborniki raz
pravljali o akcijskem pro-
gramu davčne službe v ob
čini in o akcijskem progr* 
mu inšpekcijskih služb od
delka za gospodarstvo. Raz* 
prava pa bo prav gotovo 
tekla tudi o drugih nalogah 
ki zadevajo skupščino & 
njene organe. 

Poleg drugih točk je n a 

dnevnem redu tudi razprava 
o odlokih s področja cen. 

A. Ž. 

Priprave na skupščine 
krajevnih organizacij 

ZB NOV in ZVVI 
Na zadnji seji predsed

stva občinskega odbora ZZB 
NOV Jesenice so med dru
gim sprejeli tudi sklep, da 
bodo izvedle krajevne orga
nizacije ZB NOV in ZVVI 
svoje redne skupščine v dru
gi polovici novembra in de
cembra letos. 

Letošnje skupščine bodo 
potekale v obeležju 25-letnice 
obstoja organizacije in v 
smislu Titovega pisma ko
munistom. Na seji predsed
stva so se zavzeli, da bi bile 
skupščine vsebinsko bogate, 
s konkretnimi podatki o ak
cijah, dovolj samokritične, 
poročila pa naj zajemajo tu
di pregled o sodelovanju 

članstva z ostalimi organiza 
cijami ter udejstvovanje č i 
nov ZB v krajevnih skupno
stih in v akcijah za splosn-
Ijudski odpor. 

Tako bodo na rednih skup; 
ščinah krajevnih organizac 

ZB NOV in ZVVI P« 
politično situacijo pri 
spregovorili o položaju 

nas, 
bor

cev v sistemu socialne zas 
o razvijanju revoluc* te, o razvijanju 

narj 
bi za invalide in ori 
ZVVI ter internirance,^ j£ 
pomike in vojr~ 
o akcijah splo 
ga odpora in 
njih. 

nih tradicij NOV, o s»* 
r.a invalide in organizacij 

k£ ljudje* i ;raša-
d! s. 

Skrb za nekdanje 
internirance, 

zapornike in pregnance 
Pri občinskem odboru ZZB 

NOV deluje komisija, k i skr
bi za nekdanje politične za
pornike, internirance in de-
portirance. Komisija se za
vzema za reševanje vseh 
problemov teh ljudi in po
skuša po svojih močeh nek
danjim zapornikom in in-
ternirancem tudi pomagati. 

Po zadnjih podatkih je v 
jeseniški občini 263 nekda
njih internirancev, 150 nek
danjih kaznjencev, 700 za
pornikov, 60 vojnih ujetni
kov, 421 takih, k i so bil i iz
seljeni v Srbijo in 417 takih, 
ki so bil i izseljeni v Nem
čijo. 

Kakovost 
in leto 

Na podlagi resolucije zvez
ne skupščine z decembra 
lani, da je leto 1972 leto kva
litete in na podlagi progra
mov zvezne in republiške 
gospodarske zbornice bo bi
ro za operacijske in tržne 
raziskave v Ljubljani od 22. 
do 24: novembra organiziral 
v festivalni dvorani na Bledu 
prvi jugoslovanski simpozij 
pod naslovom Kakovostni 
razvoj proizvoda — osnova 

Člani komisije P°mJ*fj5 
nekdanjim internirancem^ 
zapornikom ne le P n

 9 . 
vanju stanovanjskih 
šanj, temveč tudi pri r e ^ n i l i 
nju zdravstvenih in socn 
problemov. . -a 

V zadnjih letih je o b ć l " i c 6 

odbor ZZB NOV 
tudi organiziral zanje 

obiskov taborišč, redno P 
se udeležujejo tudi sreĆ$£ 
nekdanjih internirancev, 1 

pomikov in pregnancev 
okviru Gorenjske. Teh jg 
čanj se vsako leto u d ^ 
okoli 350 ljudi iz jesen'5' 
občine. D-

proizvodov 
kvaliteto 

razvoja podjetja. Si*f$ edvse 
problematiko razvoja i 
kovosti proizvoda * nj8vft 
ročju proizvodnje, 
potrošnje, razvojne ^fjP 
skovalne dejavnosti, J g 
ranja ter problemaOJpjg 
ščite podjetja in P°l & 
O teh vprašanjih do y 
poziju govorilo ° ^ i c i f ' 
strokovnjakov iz ^ s ^ P / O ljubljanska banka 



Uspešna letna turistična 
sezona v Begunjah 

Kot drugod se je končala 
letna turistična sezona tudi v 
Begunjah na Gorenjskem. Le
tos se je celo nekoliko po
daljšala, saj so bile turistič
ne sobe v večji meri zasede
ne tudi septembra. V minuli 
sezoni se je znatno povečal 
obisk tujih gostov, in to 
Predvsem iz Nemčije, Holan-
d i Je in Italije. Tako je na 
področju Begunj bilo zabele
ženih blizu devet tisoč preno
čitev, kar je 20 odstotkov več 
kot lani. 

Prav tako je zabeležilo tu
ristično društvo Begunje iz
reden uspeh izletniškega tu
rizma, saj se je povečal kar 
za 40 odstotkov. To dokazu
je, da postajajo Begunje 
močno izletniško središče. Še 
boljši razvoj v tej smeri pa 
nedvomno ovira neurejena 
avtobusna postaja, koder ni 
poskrbljeno niti za skromno 
streho. Tako so potniki, ki 
čakajo na avtobuse Transtu-
rista in Viatorja, prepuščeni 
na milost in nemilost, -jp 

Sodelovanje med 
avtobusnimi podjetji 

Pred nedavnim so b i l i stor
jeni prvi koraki za tesnejše 
sodelovanje med nekaterimi 
avtobusnimi podjetji: škofje
loškim Transturistom, Creino 
iz Kranja, Avtopromctom iz 
Nove Gorice in koprskim 
Slavnikom. Gre predvsem za 
to, da bi omenjena podjetja 
odslej imela enotne tarife, 
Poenostavili bi sistem proda

je vozovnic, skupno naj bi 
kupovali avtobuse ter nasto
pali na zunanjem tržišču, so
delovali pri urejanju voznih 
redov itd. Vse to pa pomeni 
precejšnje zmanjšanje stro
škov. Ustanovljena je že bila 
posebna komisija, ki zdaj po
drobneje proučuje, kje vse 
in kako bi to sodelovanje 
lahko potekalo. 

- j g 

Delavci SGP Sava so novembra začeli v Kranjski gor) gradili obvoznico. Od sedanje glavne 
ceste se bo odcepila pri Kožarju, nanjo se bo priključila blizu Jelenove žage med Kranjsko 
goro in Podkorenom. — Foto: B. Blenkuš 

Potniški p r o m e t z a p o s t a v l j e n 
Člani delovne enote »potniški promet« pri ZP Transturist 
nezadovoljni s trenutno politiko podjetja — Slaba obveščenost 
— 188 članov enote zahteva jasne odgovore na zastavljena 

vprašanja 

Nov most v Ribnem 
Delavci 

*erka 
gradbenika Franca 

j, z Bledu so septembra 
g delati nov most čez Sa-

niosT n ' k o v R i b n e n r N o v 

odnosi^ S t a r C g a j e p r e d l e t i 

toKT7a Povodenj — bo stal 
anodno od starega. Dobro

došel bo predvsem lastnikom 
gozdov in pašnikov na desnem 
bregu Save Bohinjke in na 
Jelovici. Če vreme ne bo na
gajalo, obljubljajo, da bo 
most gotov še letos. 

# © ljubljanska banka 

Na sobotnem zboru delov
nih ljudi delovne enote »pot
niški promet« pri ZP Trans
turist V Škof j i Loki so člani 
enote želeli dobiti od odgo
vornih v podjetju odgovore 
na številna vprašanja, ki so 
pri njih že dlje časa aktual
na. 

Uvodoma so predstavniki 
enote »potniški promet« po
udarili, da so govorice o mo
rebitni odcepitvi potniškega 
prometa od ostalih dejavnosti 
v podjetju popolna izmišljoti
na. Menili pa so, da so govo
rice verjetno nastale zaradi 

ISKRA 
ELEKTROMEHANIKA KRANJ 
V ZP ISKRA KRANJ 

želi zaposliti nove sodelavce: 

15 delavk 
za delo v montaži ali obdelovalnici; 

10 delavcev 
za delo v obdelovalnici ali na plastičnih 
masah; 

4 čuvaje - vratarje 
za nov obrat na Laborah (Stražišče). 

^LEkTD tr»»l a j ' p o ^ J e j o pismene prijave do 1. decembra 1972 na naslov: ISKRA — 
KUME H ANI K A K R A N J , kadrovski oddelek, 64000 K R A N J , Savska loka 4. 

preslabe obveščenosti. In 
prav na sobotnem sestanku 
naj bi se vse te nejasnosti 
razjasnile. 

Neizpodbitno dejstvo je, da 
je potniški promet poleg to
vornega še vedno nosilec pod
jetja. Zato je mnogim zapo
slenim v enoti velika neznan
ka: zakaj se sredstva iz pot
niškega prometa prelivajo v 
panogo znano po nizki aku-
mulativnosti, v gostinstvo? 
Začetni razlogi za to so nam 
znani, so poudarili, saj smo 
potrebovali devize. 2al pa so 
divje investicije v gostinstvu 
povzročile, da je začel vozni 
park nazadovati. Znašli 
smo se na repu dogajanj, 
pravijo šoferji. Avtobusi so 
postali iztrošeni! Med 96 av
tobusi, kolikor jih Transtu
rist ima, j ih je bilo v zad
njih treh lotih kupljenih le 
45, kar 32 pa j ih je bilo tre
ba odpisati. 

Udeleženci sobotnega zbora 
so zato najprej želeli vedeti 
razloge za dosedanje velike 
investicije v gostinstvo in za-
nemarjenje prometa. Direktor 
Veno Doljak je menil, da je 
na tako vprašanje treba dati 
jasen odgovor in bodo zato 
vsi člani v bližnji prihodnosti 
prejeli pismeno obrazložitev. 

Na vprašanje, zakaj gre za 
vzdrževanje upravnih služb v 
podjetju kar 90 odstotkov 
sredstev iz transporta in le 
10 odstokov iz gostinsitva, 
bodo prav tako natančni po
datki posredovani naknadno. 

Člane delovne enote potni
ški "promet je nadalje zani
malo, čemu se je toliko ča
sa zavlačevala gradnja meha
nične delavnice, medtem ko 
je upravna zgradba ob no
vem hotelu zrasla dosti hi
treje, čoprav je bila manj po
trebna? In zakaj je v načrtu 
gradnja še množica gostin

skih objektov, zlasti v Bohi
nju, ter žičnic, ko pa pri« 
manjkuje denarja celo za 
ureditev in dokončanje že za
stavljenih načrtov? Kot naj
bolj kričeč primer so navedli 
Stari vrh, kjer primanjkuje 
nekaj borih starih milijonov 
colo za ureditev vodovoda. 
Zato so postavili ostro zah
tevo, naj bi o nadaljnjih 
večjih investicijah z referen
dumom odločal celoten ko
lektiv. Ob tem so izrekli tu
di kritiko na račun central
nega delavskega sveta, ta je 
po besedah enega od udele
žencev sestanka imel v petek 
spet sejo skoraj po enem le
tu, ki članov ZP Transturist 
sploh ni obveščal o sprejetih 
sklepih. 

Kako je s kadrovsko struk
turo v podjetju? se je glasilo 
naslednje vprašanje. Večina 
je menilla, da hi bilo treba 
tudi tem vprašanjem posve
titi več pozornosti, saj je na
čelo rotacije ponekod že 
precej pozabljeno. V nadalje
vanju je bilo govora še o ne
likvidnosti v podjetju, razi
skavah tržišča in strojni ob
delavi podatkov. 

Ko so spregovorili o 
stanovanjski politiki, je bila 
izrečena ugotovitev, da je za 
to v podjetju mnogo prema
lo posluha. Stanovanjska 
vprašanja se rešujejo počasi 
in še to včasih precej nepra
vilno. 

Ob koncu so udeleženci na 
zboru razpravljali še o te
meljnih organizacijah zdru
ženega dela in menili, da je 
ustanovitev lc-te pri njih po> 
trebna. Zato so izvolili 7-član-
sko komisijo, ki bo prouči
la postavljene teze, obenem 
pa pomeni tudi nekako 
ogrodje bodočega delavskega 
sveta. J. Govekar 



G o r e n j s k a mlad ina 
o svo j ih na logah 

V soboto, 4. novembra, je 
bila v Kranjski gori 9. seja 
sveta gorenjskih občinskih 
konferenc ZMS, ki so se je 
udeležili predstavniki občin
skih konferenc z Jesenic, iz 
Radovljice, Domžal, Kranja, 
medtem ko iz Škofje Loke, 

Tržiča in Kamnika ni bilo 
predstavnikov. Seje se je ude
ležil tudi sekretar zvezne 
konference ZMJ Stane Bo-
štjančič. 

Ko so ocenjevali dosedanje 
delo sveta gorenjskih občin
skih konferenc, so bil i enot-

Podpora prizadevanjem 
30. oktobra je bila tretja 

seja občinske konference ZK 
v Tržiču, na kateri so raz
pravljali o dosedanjem in 
prihodnjem delu občinske 
organizacije zveze komuni
stov in o uresničevanju na
log, ki izhajajo iz pisma 

Namesto 

Na pobudo Tovarne av
tomobilov Maribor so tu
di v Tekstilindusu v Kra
nju sklenili, da ob novo
letnih praznikih ne bodo 
Izmenjavali daril s poslov-
nirni sodelavci. Denar, ki 
je namenjen za to, bodo 
dali dobrodelnim organi
zacijam. 

predsednika Tita in izvršne
ga biroja predsedstva Z K J . 
Ko so pred sejo centralnega 
komiteja ZKS razpravljali o 
stališčih seje sekretariata 
CK ZKS z dne 28. in 29. 
oktobra, so podprli prizade
vanja, stališča in komunike. 
Strinjali so se, da je treba 
na podlagi programa ZKS in 
Z K J zagotoviti enotnost «v 
republiškem vodstvu. 

Ko so razpravljali o delu 
in nalogah občinske organi
zacije ZK, pa so poudarili, 
da mora biti v prihodnje tes-
nejše sodelovanje med ob
činskim vodstvom in član
stvom ZK, da morajo biti 
naloge konkretnejše in da je 
izvajanje nalog treba prever
jati ter tiste člane, ki jih ne 
bodo izvajali, klicati na od
govornost.' 

Na konferenci so Zvoncta 
Filipoviča izvolili za delegata 
tretje konference zveze ko
munistov Jugoslavije. 

•JP 

Zbor samoupravljavcev 
kranjske občine 

Občinska skupščina in 
družbenopolitične organizaci
je kranjske občine so spre
jele sklep o sklicu zbora sa
moupravljavcev, ki bo obrav
naval srednjeročni družbeni 
načrt kranjske občine do 
1975. leta. Da se bo zbor lah
ko pravočasno sestal in ob
ravnaval to pomembno gra
divo, so občinska skupščina 
In družbenopolitične organi
zacije pozvale vse delovne or
ganizacije in druge organiza
cije, krajevne skupnosti, sa

moupravne skupnosti, sekcije 
za kmetijstvo pri občinski 
konferenci SZDL in strokovni 
odbor za obrt pri gospodinj
ski zbornici v Kranju, da 
čimprej oziroma najkasneje 
do 17. novembra izvolijo de
legate. Ko bodo znani dele
gati, bo sklican tudi zbor sa
moupravljavcev, k i naj bi 
kot nova oblika neposredne
ga vplivanja temeljnih samo
upravnih skupnostih ocenil 
predlog razvoja in dal nanj 
pripombe in predloge. 

A. Ž. 

Tovarna UNI S ROG 
obrat cevarna 
Retnje 1 a pri Tržiču 

razpisuje prosta delovna mesta: 

1. več KV ključavničarjev, 
orodjarjev, strugar j ev 

2. več NK delavcev in delavk 
za serijsko proizvodnjo 

Interesenti naj pošljejo pismene ponudbe ali se 
osebno zglase v obratu Cevarna, Retnje 1 a pri 
Tržiču. 

ni v tem, da so dokaj samo
kritično ocenjevali delovanje 
in ugotovili, da je svet raz
pravljal o nekaterih aktual
nih nalogah, skupnih akcijah 
dokaj redno. Menili so, da so 
bili do republiške konferen
ce premalo iniciativni in da 
so premalo vplivali na pro
gram dela republiške konfe
rence. Prav tako so premalo 
sodelovali s svetom gorenj

skih občim. V prihodnje pa 
bodo pregledali, kako so 
uresničevali naloge v minu
lem obdobju in poiskali vzro
ke za tisto, česar niso uspeli 
napraviti. 

Dogovorili so se za večjo 
odgovornost občinskih kon
ferenc ZM do programa 
skupnih akcij, ki jih bodo iz
vedli do aprila prihodnjega 
leta. Do tedaj so člani jese
niške občinske konference 
ZMS nosilci povezovanja 
mladih Gorenjske. Med temi 
nalogami oziroma skupnimi 
akcijami je med drugim tudi 
reševanje problemov mladih, 
ki prihajajo iz drugih repu
blik, razprava v začetku de
cembra o uresničevanju skle
pov 3. seje republiške konfe
rence, uresničevanje sklepov 
5. seje republiške konference 
ZMS itd. Predvidevajo tudi, 
da bodo skupaj z medobčin
skim svetom ZK v začetku 
januarja pripravili posvet o 
uresničevanju sklepov 3. se
je ZKJ , pripravili posvete z 
mladimi v zamejstvu in re
ševali problem tehnične in 
ekonomske šole v Kranju. 

Na sobotnem posvetu v 
Kranjski gori so predlagali 
tudi dva člana za program
sko sejo zvezne konference, 
ki bo konec novembra in 
opredelili svoje mnenje do 
predloga programa republi
ške konference ter ga nače
loma tudi sprejeli. D. S. 

CESTNO PODJETJE 
V KRANJU 

objavlja prosto delov
no mesto 

ključavničarja 
v kovinski delavnici 

Za delovno mesto se za
hteva uspešno končana 
poklicna šola in vsaj 3 le
ta delovnih izkušenj v 
stroki in varilstvu. 

Nastop dela je možen ta
koj oziroma po dogovoru. 
Osebni dohodek po pravil
niku o delitvi OD. Intere
senti za objavljeno prosto 
delovno mesto naj se javi
jo pismeno in priložijo 
dokazila o ustrezni izo
brazbi na upravo podjetja. 
Rok za prijavo je 15 dni 
od dneva objave oziroma 
do zasedbe delovnega me
sta. 

Družbenopolitični aktiv 
Združenega podjetja Iskra 
Kranj se pridružuje vsej 
slovenski javnosti in ogor
čeno obsoja dejanja reak
cionarnih ekstremistov na 
Koroškem, prav tako pa 
ravnanje avstrijskih obla
sti, ki pod krinko »demo
kracije« tako ravnanje do
puščajo. 

Tisočletna zgodovina ob
stoja koroških Slovencev 
je zgodovina raznarodova
nja in omejevanja njiho
vih nacionalnih pravic. Ta 
je svoj višek dosegla v času 
proslule Hitlerjeve Nem
čije. S tem, ko je bila po
ražena in je ponovno za
živela republika Avstrija, 
smo menili, da je sedmi 
člen državne pogodbe do
volj veliko jamstvo, da 
bosta slovenska in hrva-
ška manjšina v Avstriji 
dobili svoj resnični ena
kopravni statut z večin
skim narodom. 

Dogaja pa se ravno na
sprotno. Minimalne obve
ze Iz državne pogodbe, ka
tero je sprejel avstrijski 

parlament, ne morejo biti 
izpolnjene, ker jih reak
cionarne sile, zdruiene 
okrog Heiniatdiensta in s 
pasivno podporo drugih, 
onemogočajo. Paradoksal
no zveni ugotovitev, da 
ista država, ki je postav
ljala pravice svojih roja
kov na Južnem Tirolskem 
pred organizacijo Združe
nih narodov, teh istih pra
vic ne priznava svojim dr
žavljanom, ki ne govorijo 
nemškega jezika. Kje je 
tukaj toliko hvaljeni de
mokratski duh in pravni 
red republike Avstrije. 

Zahtevamo in bomo vz
trajali na svojih zahtevah, 
da se Slovencem na Ko
roškem v celoti omogoči 
družbeno in kullurno uve
ljavljanje v slovenskem 
jeziku, pridružujemo se in 
podpiramo izražena stali
šča slovenske skupščine, 
da republika Avstrija ne
dvoumno in brez odlaša
nja izpolni določila držav
ne pogodbe, zahtevamo, 
da so krivci za izgrede 
kaznovani. 

Po ustaljeni praksi se vsak 
mesec enkrat sestanejo pred
sedniki izvršnih odborov 
osnovnih organizacij sindika
ta industrije in rudarstva 
kamniške občine. Sestanki so 
vsakič v drugi tovarni. Dogo
vorijo se o skupnih in enot
nih akcijah, seznanijo se s 
stališči republiškega in ob
činskega sindikata sveta. 

V petek so se sindikalni de
lavci sestali v Menini, tovar
ni pogrebne opreme v Šmar-
ci. Govorili so o poteku raz
prav o srednjeročnem planu 
razvoja občine, o samouprav
nem sporazumu s področja 
stanovanjskega gospodarstva, 
o združevanju zdravstvenega 

Delavci 
še premalo seznanjeni 

zavarovanja delavcev in 
tov, o praznovanju d c , v 

Mraza, o letovanju delavce 
v 1973. letu. 

Po izmenjavi mnenj so 
ogledali tovarno. To je tu 
eden od namenov, da to v r^ 
ne sestanke organiziraj 
vsak mesec v drugem P°°' 
jetju. 

Glede združevanja zdrav
stvenega varstva kmetov 
delavcev so sklenili, da bo 
pospešili informativno sluz 
v podjetjih. Delavci so dos« j 
še premalo seznanjeni s c 
združitve, je splošno mnd i 
sindikalnih delavcev kan^ 
ške občine. ?' 

Odborniški »da« 
Člani obeh zborov škofjeloške občinska 
skupščine so soglasno podprli predlog 

združitvi zdravstvenega zavarovanja 
delavcev in kmetov Kranj 

Na zadnji seji občinske skupščine Skofja ^°^ a ' . , c ] iog^ 
prejšnjega meseca, sta zbora razpravljala tudi o P^j^nj 
združitve zdravstvenega zavarovanja delavcev in kmetov 
ter ugotovila, da kaže zamisel vsestransko podpreti. P r 

so vprašanje obravnavali že občinski sindikalni svet p jp0rO* 
sekcije za kmetijstvo pri občinski konferenci 

SZDL. r.1^ v e £ 
čili so organizacijo širših posvetov, ki naj zajamejo C ^ 0 

zainteresiranih državljanov. Svet za industrijo, obrt i 
je zato podprl sklep skupščine skupnosti zdravstvenega ^ j . 
rovanja delavcev, da se dne 19. in 20. novembra letos n j l i , 
žira referendum o združitvi. Hkrati so odbornikom P. ^de
da bo v primeru pozitivnega izida skupnost ZZ m o r a

b

l

n C d°* 
pisati za 0,08 odstotka večji prispevek na bruto ose . 
hodke delavcev kot doslej, 

/ O ljubljanska bankg 



Pri c e n a h največ s p o r o v 
Z uzakonitvijo višjih odkupnih cen lesa kmetje-lastniki gozdov 
ne bi več zahtevali prostega prometa z lesom, pa tudi prodaja 

»na črno« bi bila odpravljena 
Med 

Tržiški klub gospodar
stvenikov spet zažive! 

% obiskom novinarjev 
P r i Gozdnem gospodarstvu 
J« Bledu se je sukal pogovor 

o osnutku novega repub-
hškega zakona o gozdovih ter 
J> spornih točkah tega doku-
J"enta. Iskrenemu in trajne
mu sodelovanju gre zahvaliti, 

1 so danes odnosi med ci.î a odnosi 
Gozdnim gospodarstvom Bled 
in kmeti-lastniki gozdov iz
redno dobri in da je s tem 
že ustvarjena osnova za še 
bol.iše sodelovanje in gospo
darjenje z gozdovi v prihod
nosti, čeprav ne moremo za
nikati, da spornih vprašanj 
med kmeti in gozdarji v pre
teklosti ni bilo. Pred šestimi 
in sedmimi leti, ko se je spre
jemal tedanji zakon o gozdo
vih, so kmetje iz radovljiške 
l n jeseniške občine zbrali 
Prek 1000 podpisov ter s tem 
Vrazih svoje negodovanje 
nad zakonom, k i je dal 
Gozdnim gospodarstvom iz
ključno gozdno gospodarsko 
Pravico. Do danes se je 

tpredel 

vzdušje spremenilo. GG Bled 
to lahko trdimo tudi za 

kranjsko Gozdno gospodar
evo) je začelo med prvimi 
dolgoročno reševati kmctij-
s t vo in mu namenjati tudi 
Precejšnja sredstva. Zavedalo 
^ e ie, da je za nt 
kmetijstva potreben vzpo
redni razvoj kmetijske pro
izvodnje in gozdarstva in da 
morajo biti kmetje vključeni 
tudi v samoupravo. Pr i G G 

S o dobili kmetje samouprav
ne organe z enakimi pravica-
nu kot j ih imajo delavski 
'Sveti gozdnogospodarskih de-

l°vnih organizacij, pospeše

valci so začeli zahajati med 
kmete in j im svetovati, GG 
pa so dala tudi prve kredite 
za modernizacijo zaostalih 
ter ekstenzivnih kmetij. Inte
resi kmetov in gozdnih gospo
darstev so postajali in posta
jajo na ta način vedno bolj 
skupni. 

Tudi v razpravah o osnutku 
novega gozdnega zakona so 
interesi kmetov in gozdarjev 
sorodni, še posebno pri od
kupnih cenah lesa, k i bi j ih 
moral novi zakon določiti ter 
rešiti temeljna vprašanja. 
Oboji menijo, da so sedanje 
odkupne cene prenizke. Cene 
nekaterih kmetijskih proizvo
dov so se na primer sprosti
le, cene lesa pa so že od leta 
1970 dalje zamrznjene. Kmet
je pravijo, da odstopajo od 
zahtev po prostem prometu 
z lesom (beri: prodaja bolj
šemu kupcu) in da so les še 
naprej pripravljeni oddajati 
izključno GG, ki upravljajo 
gozdove, če bodo nove cene 
višje. Tako pa sedaj odhaja 
precej lesa po »črnih« kana
lih, mimo gozdarskih organi
zacij ter predpisanih družbe
nih dajatev od kubika, kar 
ne škoduje le GG, temveč je 
prikrajšana celotna družbena 
skupnost. Tisti, pravijo kmet
je, kdor prodaja les pošteno, 
je najbolj oškodovan, nepo
šteni pa služijo lepe denarje. 
Ker so cene žaganega lesa 
tudi 7-krat višje od cen hlo
dovine, teče po Sloveniji sko
raj 4000 zasebnih žag na črno. 
Kaj takega se v urejeni drža
vi ne sme dogajati, menijo 
gozdarji! 

cma 

Sine j e t C a ? o v kamniške ob-
i e r niso n?" 1 d o b i l ° ° P ° m i n . 
porabo ^ a c a h Popevka za 
k a t e r i m f r s t n e S a zemljišča. 
P r i s Pevkn * e h n i s o Plačali 
P r e t han L " ' ! ' Z a l a n i n i t i » 
*° > S l e t o - P o l e S tega 
žUi 4 2

d V n i organi občine to-

r ^ m aH Z a , z v r š b o z ™-
0 v n ' h o - L P a J i m bodo v de-

S l k a t o k d o s c bnega do-
V d S d e nar ja toliko 

C 0 h v e Z n f ? d ° P o r avnali svo-
^ a n j e - n

S t l d o sklada za 
3e?a jJL "Oddajanje stavb-
22 *da?a

Jfa: 0 b č i n a je te 
> č n e m S 30 sklepov o 

k a za o d Plačev2 

> wtl Pečat i že p r e d 
, V P r i L d v . e m a "etoma. 
ft5rW.5 ^ 40 predlo-
Sf̂  Pri • U h b o d o * letos 

V t V u - Pravobra-
j a i o k

k a m n i š k i o b č i n i 

S C « Prispevek za 
u V r j a J^ tnega zemljišča 

r a j e v m h

, n

s , P o b i ' - a le v dveh 
skupnostih, in si-

inju zne-
ki bi ga 

cer na območju Kamnika in 
Duplice. Za poslovne prosto
re pa v okviru urbanistične
ga načrta za področja indu
strijskih con, rezervatov in 
drugih proizvodnih površin. 

Letos je na območju kra
jevne skupnosti Kamnik in 
Duplica 3106 zavezancev, ki 
plačujejo prispevek. 

Za pobiranje prispevka so 
uvedli inkasantsko službo. 
Samo na območju krajevnih 
skupnosti Kamnik in Dupli
ca je 927 dolžnikov, na ob
močju drugih krajevnih skup
nosti pa še 946 dolžnikov, ki 
bi svoje obveznosti morali 
poravnati že pred dvema le
toma. 

Znano je, da je denar od 
prispevka namenjen izključ
no komunalni ureditvi kra
jevnih skupnosti. Zato obča
ni podpirajo politiko občin
ske skupščine, ki ne dovoli, 
da bi nekateri posamezniki 
(predvsem lastniki zasebnih 
hiš) samovoljno odločali ozi
roma krojili občinske odloke. 
Kajti v tem se zrcali odnos 
posameznika do skupnosti. 

Tudi če ne primerjamo se
danjih cen lesa s cenami pri 
naših sosedih, ugotovimo, da 
so naše prenizke. Kmet dobi 
za kubik povprečno 35 starih 
tisočakov. Od tega plača 15 
odstotkov GG za poslovne 
stroške, 7,5 odstotka za bio
loško amortizacijo in prav 
toliko za izgradnjo gozdnih 
cest. Tako so nam povedali 
na GG Bled. Ostane mu ne
kaj nad 20 tisočakov. Potem 
se zvrstijo občinske dajatve 
in prispevek za socialno in 
po novem še za starostno za
varovanje in vsota pade pod 
20.000 starih dinarjev. Kmet 
dobi na »roko« toliko pod po
gojem, če je les posekal sam 
in ga tudi spravil do kupca. 
Ker pa večina kmetov ni do
bro opremljenih in so za delo 
v glavnem sami, je treba 
plačati še mehanizacijo in de
lavce. Žalostno, toda resnično 
se sliši, da nekateri kmetje 
za kubik niso dobili nič ali 
so morali sami celo nekaj 
doplačati! 

Popolnoma razumljivo to
rej, zakaj je v razpravi o 
osnutku novega zakona o 
gozdovih največ zahtev po 
višji ceni. Če sestavljava za
kona ne bodo ugriznili tudi 
tega, čeprav malo kislega ja
bolka, zaman pričakujemo, 
da bo zakon naletel na odo
bravanje in spoštovanje. 

J. Košnjek 

Zadnja leta o dejavnosti 
tržiškega kluba gospodarstve
nikov skoraj ne moremo go
voriti. Prireditve, ki j ih je 
pripravil klub, so bile slabo 
obiskane ali udeležbe sploh 
ni bilo. Dogajalo se je, da so 
morali predavanja in pogovo
ri , na katere so povabili po
membne predstavnike druž
benega in političnega življe
nja občine in republike, za
radi slabe udeležbe odpasti. 

Letos so izvolili člani klu
ba gospodarstvenikov v Trži
ču nov upravni odbor, ki ga 
vodi Milan Jazbec. Novi od
bor se je zavedal, da bo le 
bogat in zanimiv ter aktu
alen program kluba lahko 
spet razgibal članstvo. Zato 
je bila pred nedavnim seja 
upravnega odbora kluba, na 
katero so povabili direktorje 
tržiških delovnih organizacij, 
predstavnike skupščine ter 
predstavnike občinskih vod
stev družbenopolitičnih orga
nizacij. 

Na sestanku so sprejeli de
lovni program. Ni prenatr
pan, temveč je stvaren in 
uresničljiv. Tako bodo na se
stanku kluba gospodarstveni
kov v Tržiču najprej obrav
navali srednjeročni razvojni 
program občine do leta 1975, 
in to predvsem tisti del, k i 
se nanaša na razvoj gospo
darstva. To temo bodo ob
ravnavali med 15. in 20. no
vembrom. Osnova za razpra
vo bo analiza sedanjega go
spodarskega trenutka, ki jo 

bodo pripravile službe občin
ske skupščine in službe druž
benega knjigovodstva. Na tej 
razpravi bodo razpravljali 
tudi o novih ukrepih na pod
ročju likvidnosti in investi-
ran j a. 

Na enem od naslednjih po« 
svetovanj pa bodo tržiški go
spodarstveniki obravnavali 
problem delovne sile v obči
ni. Čeprav srednjeročni ob
činski program predvideva 
modernizacijo industrije, le
ta pomanjkanja delavcev no 
more odpraviti, posebno v ti
stih podjetjih, ki dosegajo 
največjo ekspanzijo. Na klu
bu gospodarstvenikov se na
meravajo predstavniki delov
nih organizacij dogovoriti za 
skupne akcije na tem področ
ju. Na klubu se bodo prav 
tako lotili tudi drugih za tr« 
žiško gospodarstvo pomemb
nih tem. Tako bodo obravna
vali zunanjetrgovinski si
stem, vprašanje ustanavlja
nja TOZD ter novega davč
nega sistema. Upravni odbor 
tržiškega kluba gospodarstve
nikov bo za popestritev de
javnosti organiziral obiska 
večjih domačih in tujih pod
jetij ter oglede večjih sejmov 
ter ostalih gospodarskih pri
reditev. 

Začrtano organizirano delo 
kluba bo vsekakor lažje tudi 
zaradi novih prostorov v pa
viljonu NOB, ki jih namera
va klub še primerneje ure
diti ter razviti pravo klubsko 
življenje. J . Košnjek 

P r e m a l o denarja 
za večjo de javnost 

Cesta Poljane—Javorje bo dobila asfaltno prevleko — Prebivalci 
nekaterih vasi so se odločili za samoprispevek 

šče je namreč točno na kri
žišču cecst Skofja Loka—Žiri 
in Vinharjc—Javorje. Prav 
denar pa je bi l vedno ovira, 
da načrti za premestitev po
staje, zlasti nevarno je za 
otroke, še niso uresničenu 
Zaradi naraščajočega avtobu
snega prometa pa bo to treba 
čimprej urediti!« 

Kako pa je z akcijo »Oči
stimo domači kraj«? 

Krajevna skupnost Poljane je ena največjih v škofjeloški 
občini. Temu primerno razgibana mora biti tudi njena dejav
nost. Na obširnem področju se iz dneva v dan porajajo šte
vilni problemi. O delu poljanske krajevne skupnosti v pretek
lem obdobju in načrtih za prihodnje sem se pogovarjal z 
njenim predsednikom Jožetom Šublcem. 

. »Najbolj intenzivno smo se 
letos posvetili pripravam za 
ureditev ceste Poljane—Javor
je,« mi je pripovedoval. »Z 
razvojem zimsko-športnega 
središča Stari vrh je namreč 
število vozil na tej prometni 
žili izredno naraslo. Zaradi 
vse slabšega cestišča so se 
prebivalci nekaterih krajev, 
ki mejijo na to cesto — Volče, 
Podobena, Delnic, Loma, Za-
kobiljka in Malenskega vrha 
— že pred časom odločili za 
plačevanje samoprispevka, k i 
naj bi pomenil začetek akci
je za popravilo. Žal pa se 
za to zamisel ni ogrel del 
Poljan. S samoprispevkom 
bo mogoče zbrati približno 
150.000 dinarjev, znesek je 
glede na kraje, kjer živi pre
težno kmečki živelj, precej
šen, nekaj naj bi prispevala 
občina, delno pa bomo viso

ke stroške poskušali pokriti 
s kratkoročnim premostitve
nim posojilom. Načrt bo izde
lan do konca novembra, prvi 
metri asfalta — odsek je dolg 
okrog tri kilometre — pa naj 
bi prekrili makadam prihod
nje leto.« 

Delo poljanske krajevne 
skupnosti je v glavnem 
usmerjeno v komunalno de
javnost. Žal pa zaradi velikih 
potreb še za to velikokrat 
primanjkuje denarja. 

»Prihodnje leto namerava
mo poleg že omenjenega ure
janja cest več skrbi posve
titi tudi ureditvi samih Po
ljan. Stavbi gostilne in trgo
vine sta zdaj resda lahko v 
ponos kraju, nekatere stavbe 
v njuni najbližji okolici pa 
so daleč od tega. Druga kri
čeča točka pa je po'janska 
avtobusna postaja. Poslajali-

»Pobudnik akcije je doma
če turistično društvo. V kra
ju je nameščenih več košar 
za smeti in odpadke, dvakrat 
tedensko pa smo uvedli tudi 
odvažanje smeti. Lahko zatr
dim, da so se vaščani kar 
hitro privadili na to novost 
in skoraj vsi spoštujejo navo
dila, ki smo j ih poslali. Da 
pa bi bila povezava s prebi
valci, ki živijo v naši krajev
ni skupnosti še večja, bomo 
že v kratkem dvakrat teden
sko zaposlili administrativno 
moč. Tu bo lahko vsakdo za
upal svojo prošnjo, zastavil 
vprašanje . . .« 

J. Govckar 



JEZIČEK 
N A T E H T N I C I 
S T A B I L N O S T I 

Koruza je povzročila zadnje čase več zmešnjav na kmetijskem trgu. Njena cena je lani na 
primer tako narasla, da je bil kilogram koruze dražji od kilograma pšenice. Zaradi velikih 
potreb smo morali veliko koruze tudi uvoziti, čeprav so domače posejane površine iz leta 
v leto večje. Za letos pravijo, da bo kilogram koruze stal okrog 1,20 din. (jk) — Foto: F. P. 

M e s a še v e d n o p r e m a l o 
Na seji upravnega odbora 

kmetijskega poslovnega zdru
ženja v Ljubljani so ugoto
vili , da smo v prvih osmih 
mesecih letos v Sloveniji iz
vozili za 111 odstotkov več 
žive goveje živine in za 3 od-

KONFEKCIJA 
KROJ 
Škof j a Loka 

proda 

kombi imv 
1600-super 
v voznem stanju, leto 
Izdelave 1969. 

Licitacija bo v petek, 
17. novembra, ob 9. uri za 
družbeni sektor, ob 10. uri 
za zasebnike v prostorih 
tovarne v škof j J Loki, K i 
dričeva 81. 

stotke več mesa kot v ena
kem lanskem obdobju. Zato 
doma mesa še vedno ni do
volj, prizadeta pa je tudi 
usnjarska industrija, saj do
bi doma le 35 odstotkov su
rovin! Na seji upravnega 
odbora so načeli tudi druga 
številna vprašanja s področja 
kmetijstva. Predvsem so opo
zorili na zamrznitev cen 
mlečnih izdelkov. Odkupna 
in maloprodajna cena mleka 
se je povečala, cene mlečnih 
izdelkov pa so ostale zamrz
njene. Zato imajo tiste mle
karne, k i predelujejo veliko 
mleka v mlečne izdelke, ved
no večje izgube. Predlagali 
so, naj se takoj uveljavi 
predlagani cenik, ki ga je ob
likoval republiški sklad za 
oblikovanje cen mesa, mleka 
in mlečnih izdelkov in da se 
uvede tudi ukinjena premija 
desetih par pri litru mleka. 

Velik izvoz živine ima tudi 
druge posledice. Predvsem se 
je zmanjšal letošnji odkup, 
posebno telet in prašičev. Le
tošnji odkup telet je za 13 
odstotkov manjši od lanske

ga, odkup prašičev pa je 
manjši za 9,7 odstotka. 
Zmanjšal se je odkup govedi, 
in sicer za 2,8 odstotka. Ena
ko gibanje beležimo tudi pri 
perutnini. 

Nasprotno temu se je po
večal odkup mleka, in sicer 
za 12 odstotkov. -Jk 

Ob stoletnici srednje kme
tijske šole v Mariboru je go
voril tudi sekretar sekretari
ata CK ZKS inž. Andrej 
Marine, čeprav je od tega 
dogodka že preteklo nekaj 
časa, objavljamo zaradi aktu
alnosti nekaj njegovih misli. 
Marine je v Mariboru dejal, 
da je bil kmet objektiven 
ocenjevalec razmer v pretek
losti in sedaj realno presoja 
velike uspehe samoupravne 
socialistične Jugoslavije v 
preteklih 27 letih. Zato ne 
smemo dopustiti, da s trdi
mi časi, ko se je kmet boril 
za svoj obstoj, in z njegovo 
zavestjo, manipulirajo dema
gogi in nasprotniki samo
upravnega socializma. Ko 
blatijo preteklost in poveli
čujejo napake, ki smo jih 
skupaj z drugimi delovnimi 
ljudmi spoznali in začeli od
pravljati, napadajo v bistvu 
revolucijo, želijo vzpostaviti 
stare strankarske odnose v 
družbi, v katerih bi lahko 
prišli do izraza njihovi ego
istični interesi. Toda sloven
ski delavski razred, kmet in 
intelektualec, predobro pozna 
ceno, s katero je moral pla
čati to, kar danes imamo. Za
to kmetje z veliko pozorno
stjo spremljajo in sprejema
jo sedanjo usmeritev ZK in 
Titovo politiko ter odklanja
jo poizkuse nacionalistov, da 

S e j a k r a n j s k e 
kmečke s e k c i j e 

O kmetijstvu so dejali: 
9 Franc KURALT, 

kmet: »Sedanji način pla
čevanja mleka ne podpi
ra kmetov, ki oddajajo 
kvalitetno *mleko. Mlečna 
tolščoba se namreč kon
trolira in ugotavlja v zbi
ralnicah, ne pa pri posa
meznikih. Tako izgubi 10 
par pri litru tudi proiz
vajalec dobrega mleka, ne 
pa le tisti, ki je oddal 
slabo mleko. Kaznovati bi 
morali nekvalitetne proiz

vajalce, ne pa vsakega, ki 
oddaja mleko v določeno 
zbiralnico. Zaradi tega je 
marsikateremu dobremu 
proizvajalcu vseeno, kak
šno je njegovo mleko. 
Mlečne cene so bile letos 
sicer popravljene, vendar 
se zaradi podražitve re
produkcijskega materiala 
kmalu lahko zgodi, da bo 
sedanja cena prenizka in 
da bomo morali zahtevati 
v i š jo . . . « •Jk 

Konec oktobra je bila v 
Kranju razširjena seja kmeč
ke sekcije pri občinski kon
ferenci SZDL. Na seji so ob
ravnavali srednjeročni razvoj 
kmetijstva v kranjski občini, 
problematiko pri odkupu 
mleka ter teze za novi zakon 
0 dedovanju. Člani sekcije so 
se dogovorili, da bodo sode
lovali na zboru samouprav-
1 javcev v Kranju, na katerem 
bodo govorili o srednjeroč
nem razvoju občine. Kmetje 
so sklenili, da jih bodo na 
zboru zastopali Franc Kuralt 
iz Žabnice, Ncjko Jeglič iz 
Podbrczij in Janez Novak s 
Prebačevega ter govorili o 
programu kmetijstva. Ob ob
ravnavanju srednjeročnega 
razvoja kmetijstva v kranj
ski občini so menili, da je 
vloga Kmetijsko živilskega 
kombinata kot nosilca razvo
ja kmetijstva prevelika in da 
bi morali dobiti v programu 
pomembnejšo mesto tudi za
sebni kmetje ter kmetijske 
zadruge. 

Razprava o mlečni proiz
vodnji je bila dokaj živahna, 
člani sekcije so menili, da je 
treba podpreti prizadevanja 
za dvig kvalitete mleka in ka

znovati tiste, ki oddajajo sla-
bp mleko. Niso se strinjali 
s sedanjim načinom plačeva
nja mleka, ki za kvalitetne 
proizvajalce ni spodbuden. 
Ker se ugotavlja mlečna kva
liteta v zbiralnicah, so priza
deti tako dobri kot slabi pro
izvajalci. Zato bo potrebna 
kontrola pri posameznih pro
izvajalcih. Le-to naj bi opra
vili v nevtralnih laboratorijih 
(doslej so to delale mlekar
ne). Kmetje so tudi predlaga
l i , da bi moralo iti čim več 
denarja za opremo mlečnih 
zbiralnic. Mleko tistih krav, 
ki imajo bolezen vimena (ma-
stitis), pa naj bi plačevali po 
30 odstotkov nižji ceni. 

Kmečka sekcija v Kranju 
je nato obravnavala še pred
log novega zakona o dedova
nju ter sprejela program jav
nih razprav pred referendu
mom o združitvi kmečkega 

in delavsikega zavarovanja. 
Te razprave so se že začele. 

J. Košnjek 

bi manipulirali z njihovimi 
interesi ter cilji. 

Inž. Andrej Marine je naW 
še posebej poudaril, da kme
tijski delavci, strokovnjaki i« 
kmetje podpirajo napore ZK 
in SZDL za razvoj kmetijstva 
in odnosov na vasi. Zato tu* 
di ustvarjalno sodelujejo prf 
tem. Kmetijska proizvodnja 
je in bo ostala jeziček na teh
tnici stabilnega gospodarske* 
ga razvoja. Kmetijstvo JO 
odnosi na vasi postajajo 
kljub zmanjšanju števila 
kmečkega prebivalstva p»"e<J" 
met trajne in odgovorne P°* 
zornosti celotne družb«. 

Glede kmetijske proizvod
nje moramo ugotoviti, je de
jal Inž. Marine, vedno večje 
potrebe in možnosti. N a r a " 
ščajoči standard povečuj« 
povpraševanje po hrani, raz
vijajoča se industrija potre
buje vedno več surovin, 0<*' 
pirajo se nove možnosti z* 
izvoz. Seveda pa ob tem n* 
pomembna le količina pro '̂ 
vodov, temveč tudi njihov* 
kvaliteta, razen tega pa J? 
pridelovanje še izredno dra
go. Družbeni posegi v kmet')' 
stvo so potrebni, ker *° 
skupna sredstva, ki jih *a<|" 
nja leta vlagamo v kmetu* 
stvo, še vedno neznatna, saj 
nihajo med sedmimi i" °* 
mirni odstotki vseh vlaganj » 
republiki. Večja vlaganja «° 
odvisna tudi od drugačn^* 
odnosa bank, trgovine in *** 
dustrijc ter občin. Če tega 
bomo storili, bo družba m«0" 
go dražje plačevala hrano "j 
surovine, socialni problem* 
vasi pa bodo* rasli. Vzpo*** 
no s tem bomo morali ureja* 
ti kmetijski trg in ga umiri"' 
Sporazumi so način odpfa 

ljanja tržnih nihanj. 
takšne poskuse smo ° P r a V L 
pri mesu, mesnih izdelkih v 

mleku. j . 
Andrej Marine je g°v 0*'~ 

nato še odporih proti tej P 
nasproti litlki, predvsem o otl* vanju samoupravnemu —-^ 

niziranju kmetov na os" 
sprejetih zakonov. ^c'tftAa. 
treba zlomiti. Inž. Andrej » 
rine je podprl stališče, 
mora čim več dohodka V 
hajatl na vas. Vedno ve* ' 
mešanih kmetij in lete

hl&H 
ramo podpirati, ker to ( 

razslojevanje vasi. SeK ^ 
Marine je na koncu dcj» ' ^ 
sta kmečka žena ln n , i J p r »f 
vedno zapostavljena, pit? 
oba sprejemata na s v 0 * $\oti 

ča veliko proizvodnih ^j, 
Mnogi to podcenjujejo- b r 

to so drobni, obrobni P 
ml, vendar v resnici ni j,*. 
Za ta vprašanja mora"*-, 
ti bolj občutljivi ^in^do^ 

/ O ljubljanska bank* 



G o r e n j s k e knjižnice o b 
M e d n a r o d n e m l e t u k n j i g e 

Letos praznujemo mednarodno leto knjige. V Sloveniji se 
j>omo knjigi in knjižničarstvu še posebej posvetili novembra, 
k° bo v Ljubljani knjižni sejem. Gorenjske knjižnice pa že 
pripravljajo in bodo do konca leta izvedle vse potrebno za 
Prehod na novo obliko izposojevalnine oziroma članarine. 

Društvo bibliotekarjev Gorenjske je namreč sprejelo skiep, 
Ja bralcem prihodnje leto ne bo treba več plačevati izposo
jevalnine za vsako knjigo, ki si jo bodo izposodili v knjižnici, 
temveč bodo le enkrat letno plačali članarino. S tem so želeli 
UStrpM »vinu 1'icivnii kiciuc 
j . ^ . 1 Predvsem rednim bralcem, saj j_ 

• če so ljubitelji novejših del, precej obremenila njihove 

e izposojevalnina, še 
»bremenila njihove 

Celotna naročnina bo znašala 20 din za odrasle in denarnice 
0 d š M , Z a Š o l a r j * e M l i ° bodo obiskovalci knjižnih hramov v 
Jevali«V-V r n a t *^ 1 1 * knjižnici. V manjših knjižnicah in izposo
jo H . . P a bo članarina še nižja in bo znašala za odrasle 

£ l » m za šolarje 3 din. 
taeri n O V ° °^*'ko prispevkov za prebrana dela se bo v veliki 
• t a r e s

 z r n a r »jšala administracija in knjižničarji se bodo lahko 
koiri ?° . s v c ^*' bralcem in jim pomagali ter svetovali pri 
Jtnjiž . c t i v a- Precej pa se bodo s tem zmanjšali dohodki 
š k u " ,C" pruštvo bibliotekarjev je o tem že obvestilo kulturne 
sfclen I Z * e l ^° ' da bi z razumevanjem sprejele njihov 
HiC a

 n v bodoče v večji meri tudi gmotno pomagale knjiž-
T a

 p r i š i rjenju pisane besede med občani. 
Po loža j 1 6 8 6 0 ^ o m o v riašem glasilu objavili zapise o delu in 
V ftt^.1! 6° r e njskih knjižnic. Najprej smo obiskali knjižnico 

O K ° t j i Loki. 
S K O F j E L O š K I K N J I Ž N I 

HRAM NA TESNEM 
-vnjižničarsitvo je bi lo v 

skofji Loki že pred v ° J n 0 

dokaj razvito saj so v mestu 
delovale kar tri knjiziv.ee. 
• N i vojno pa se je večino 
^ i g izgubilo in ko so leta 

19i*5 odprli novo knjižnico, 
™J njene police ostale brez 

če knjige ne b i daro-
meščani. Prvi korak je 

b>l storjen. Sprva jc knjtžn* 
°a delovala kot sekcija kul-
turno-umetniškega društva, 
l e t * 1958 pa je postala samo
stojna kulturna ustanova, 
prostore je dobila v novom 
domu zve« borcev. Največji 
^Predek j e dosegla t r i leta 
jasneje. Vodja knjižnice, Jan-
*° Krek o tem pripoveduje". 
h * T c da j smo uvedli prost 
Pristop bralcev- h knjižnim 
P°'icam in knjige razdelili po 
x f ° k a h - S tem smo omogo-

obiskovalcem, da so med 
f i g a m i sami izbirali i n se 

^ i i m i <tudi bolje spozna-

problem imamo tudi s knji
gami, ki j ih šolarji potrebu
jejo pri obveznem čtivu. Za 
en razred jih že spravimo 
skupaj, za vse šole naenkrat 
pa nikakor ne.« 

»Koliko imate obiskoval
cev?« 

»Lani smo našteli 30.000 obi
skov. Izposodili so si 55.4S3 
knjig. Redno pa hodi v knjiž

nico nekaj čez 2000 ljudi, osta
l i občasno. Nekateri prihaja
jo ik nam že vse od ustano
vitve.« 

»Kaj vas najbolj tare?« 
»Pretesni prostori. Čeprav 

je bilo pritličje doma zveze 
borcev grajeno prav za knjiž
nico, je z leti postalo 
pretesno. Knjižni fond se 
namreč vsako leto pove
ča za okrog 2000 knjig, 
poleg tega pa nimamo pro
storov za delo knjižničarjev 
in administracijo. Dolgo smo 
smo računali, da bo v Škof j i 
Loki zgrajen kulturni dom, 
vendar kot kaže, iz te moke 
ne bo kruha. Najbrž tudi ne 
bo denarja za obnovitev po
rušenega dela mesta pri far
ni cerkvi, kjer naj bi poleg 
umetnostne galerije dobila 
prostore tudi naša ustanova. 
Zato bomo verjetno ostali še 
naprej stisnjeni v sedanjih 
prostorih.« 

»In načrti?« 
»Kot vse druge gorenjske 

knjižnice bomo tudi mi te
žili, da čimprej postanemo 
splošno izobraževalna ustano
va. Zato bomo več pozorno
sti posvetili urejanju čitalni
ce in nakupu poljudnoznan
stvene in strokovne literatu
re.« L. Bogataj 

Tudi škofjeloška knjižnica bo postala splošno izobraževalna 
ustanova. V ta namen bodo preuredili čitalnico in kupili več 
poljudnoznanstvenih in strokovnih knjig. — Foto: F. Perdan 

/ O ljubljanska banka 

Oktet Gallus bo pel na Bregu pri Preddvoru 

vali,< 

knj ig ima vaša 

i5nS% n ^nica v Skofji 

Frankovem 
Jmamo 2000 
" Gorenji 3350. 

«m S lPo ^ r e n n vasi, 
M n ' Z p o s ° J e v a l i š č e šele 
Hi] Pa Je za zdaj 400 
•Sav»2? t e g a imamo tako 

»co »V 

»Tj. " 

Sor 

, 1 0 0 knjigami 
J* smo 
Javorje 

v 
poslali v 

Lenart nad 
m Roteče.« 

kupite precej 
Kaj vpliva « a 

^ Poštevamo zelje bralcev, 
V j J S ^ P a ne zanemarjamo 
Mre? n e ' idejne in moralne 
^ J n o s U knjige. Na knjižno 

Cz d a m o t u d i « l e h c r n o 

™ » noviteto, strokovne 
VfcV Pa tudi v tujih jezi-
^ . e r Še izbira slovenskih 
braj} Kljub vsemu pa 
O. *c "vedno *" 

V petek, 10. novembra, ob 
17. uri bo v gotski cerkvi na 
Bregu pri Preddvoru otvori
tev restavriranega gotskega 
slikanega stropa. Pri obno
vitvenih delih na renesanč
nem kasetiranem stropu je 
bil leta 1971 odkrit leseni 
figuralno poslikani gotski 
strop, ki. je v Sloveniji edini 
ohranjeni primer. Po stilnih 
značilnostih in koloritu se 
navezuje na istrsko stensko 
slikarstvo druge polovice 
oziroma konca 15. stoletja. 
Restavratorska dela sta fi
nančno omogočila kulturna 
skupnost Kranj in kulturna 
skupnost Slovenije. 

Ob tej otvoritveni svečano
sti bo sodeloval vokalni ok-

Obnovljena 
cerkev 

sv. Marka 
Pred nedavnim so obnovili 

cerkev sv. Marka v Vrbi, ki 
je bila nujno potrebna po
pravila. 3600 dinarjev je za 
obnovo prispevala jeseniška 
kulturna skupnost, ostali de
nar pa je prispeval Zavod za 
spomeniško varstvo Kranj. 

Obnovili so stolp, nekaj 
del pa bodo opravili še pri
hodnje leto. D. S. 

tet Gallus. V svojem kon
certnem sporedu bo izvajal 
dela renesančnih mojstrov. 

Umetniška pot okteta Gal
lus, enega od značilno slo
venskih moških vokalnih an
samblov, se začenja v letu 
1959, ko je prvič zapel teda
nji Koroški akademski ok
tet. Že v prvih letih si je pri
dobil veliko popularnost do
ma in dobre ocene na tujem. 
Ko se je leta 1966 dobra 
glavnina ansambla odločila 
za ime oktet Gallus, je bil to 
vnanji znak usmeritve k za
htevnejšemu programu in se-
riozni interpretaciji, kakršno 
je želel in uveljavljal tudi 
novi umetniški vodja Borut 
Loparnik, hkrati pa odloči
tve okteta, da bo s posebno 
pozornostjo gojil renesančno 
glasbo. To večno, neizčrpno 
zakladnico glasbenih misli in 
oblik ter nepogrešljivo šolo 
ubranega komornega muzici
ranja. 

Taki delovni in program
ski usmeritvi ostaja oktet 
Gallus zvest, seveda pa osta
ja zvest tudi zapuščini svoje
ga patrona, renesančnega 
mojstra Jakoba Petelina-Gal-
lusa. Toda z enakimi izhodi
šči in z nič manjšim spošto
vanjem se posveča slovenski 
narodni pesmi, posebno taki, 
katere duhovno sporočilo je 
s svojo neposrednostjo in 
iskrenostjo po pravici dra

goceno tudi današnjemu člo
veku. 

S takim osnovnim delov
nim okvirom, v katerega pa 
vendar sodijo tudi narodne 
in umetne pesmi drugih de
žela, si je oktet pridobil ve
liko naklonjenost doma in 
mnogo priznanj v tujini, 
kjerkoli je gostoval, naj bo 
v ZR Nemčiji, Avstriji, Itali
j i , Belgiji, Nizozemski, Mad
žarski, Grčiji in Egiptu, na 
koncertih ali na radijskih in 
televizijskih snemanjih. Ta
ko je v minulem letu kar se-
demdesetkrat stopil na kon
certni oder v Sloveniji, dru
gih republikah ali v tujini, 
bil je gost sedmih radijskih 
študijev, izdal je manjšo plo
ščo renesančnih skladb in 
posnel ploščo slovenskih na
rodnih. Koncert ob slovesno
sti na Bregu pri Preddvoru, 
je petnajsti že v tej sezoni, 

ki se jc sicer šele dobro za
čela, v kateri pa je oktet že 
gostoval tudi v Srbiji in Hr
vatski ter v Avstriji. 

Oktet ima vabila za gosto
vanja in turneje v Brazilij i , 
Argentini, Belgiji, Nizozem
ski in na Poljskem. 

Kmalu se bo predstavil 
poslušalcem v Zagrebu in 
Mariboru, največ pa bo slej-
koprej nastopal po Sloveniji. 

Beograjska televizija je po
leti z oktetom posnela pol
urno oddajo (v barvah). 

Umetniško vodstvo je pred 
nedavnim prevzel Milivoj 
Šurbek, diplomirani glasbe
nik — dirigent. 

V oktetu pojejo: Lovro Ro-
šek, Matija Potokar —- 1. te* 
nor; Janez Zadnikar, Albert 
Kariž — 2. tenor; Jože Hu-
mer in Jože Požar — bari
ton; Stane Cešarek in Stano 
Urbančič — bas. P. L . 

Uspela koncerta 
v Gorenji vasi in Žireh 

N T * ovnih i e Ž k o Padejo 

k n J ' žn ico 

m jih 
kranjsko 

Večen 

K R A N J — V Prešernovem gledališču so sinoči s premiero 
komedije E. Labicha »Florenlinski slamnik« slovesno odprli 
letošnjo dramsko sezono. Delo je režiral Marjan Belina, pri 
pripravi predstave pa sta sodelovala še secnoaraf Saša Kump 
in kostumografka Marija Kobijeva. 

Ansambel radia Tržič je te 
dni začel nastopati po Go
renjskem. Prvi koncert so 
Tržičani pripravili v petek 
zvečer v Gorenji vasi, v so
boto pa so nastopili v Zireh. 
Ob spremljavi ansambla so v 
obeh krajih peli priljubljeni 
slovenski pevci Braco Koren, 
Sonja Gabršček in Janko Ro-
pret, program pa je povezo
val znani slovenski gledališki 
in filmski igralec Mirko Bo
gataj. 

Predstavniki tržiškega radia 

so povedali, da bodo v na
slednjih dneh z omenjeno 
ekipo prepotovali še lep del 
Gorenjske. In kot kaže po 
prvih dveh nastopih, ko si je 
prireditvi ogledalo kar lepo 
število gledalcev, bo za glas
bene revije tudi v drugih kra
jih dovolj zanimanja. Se po
sebno je poslušalce tokrat 
navdušil — zvezda večen 
Braco Koren, ki ima v pro
gram poleg znanih zabavnih 
melodij uvrščenih tudi nekaj 
domačih viž, —jg 

http://knjiziv.ee


Med mladimi na plesu 
Mladinski plesi v Gorenji vasi — Na pobudo 
ansambla Tabor jih prireja TVD Partizan 

Uspela krvodajalska akcija v Tržiču 

Franc Perko — nenavadni rekorder 
Nekaj več kot dve leti je 

preteklo od prvega mladin
skega plesa v Gorenji vasi 
v Poljanski dolini. Od takrat 
se v dvorani domačega TVD 
Partizan vsako nedeljo zbira
jo mladi z vseh vetrov: z lo
gaškega, žirovskega, škofjelo
škega, selškega in kranjskega 
konca ter še od drugod. 

Spodobi se, da najprej 
predstavim pobudnike nedelj
skih zabav za mlade — an
sambel Tabor. Vodja ansam
bla, pravzaprav njegova duša, 
je trobentar Stane Sopar, 
strune na solo kitari prebira 
Jure Lapanja, za orglarmi je 
pevka Cvetka Bcnedik, Mila
nu Cankarju je zaupana bas 
kitara, bobne ima na skrbi 
Jože Debevc, Peter Cukman-
Pero pa poje. 

»Ansambel, seveda v po
vsem drugačni sestavi, obsta
ja od 23. februarja 1970, red
ni plesi pa so se začeli no
vembra istega leta,« mi je po
vedal vodja Tabora Stane 
Sopar. »Pobudo za plese je 
dal naš ansambel! Ko so nas 
podprli še pri TVD Partizan, 
smo poskusili. Nismo se ušte
l i . Plese smo prirejali celo 
dvakrat tedensko, vendar smo 
ugotovili, da bolje uspevajo 
ob nedeljah. Kako je z obi
skom? Po 150 do 250 mladih 
se zbere vsako nedeljo v go-

renjevaški dvorani. Včasih 
nastanejo resne težave zaradi 
pomanjkanja prostora.« 

Dve leti sta pokazali, da so 
plesi v Gorenji vasi še po
sebno v zimski sezoni po
trebni! 

»Poleti plesov ni!« je dejal 
Stane. »Le kdo bi se takrat 
potil v vročih in zakajenih 
dvoranah, ko pa nam je le
tošnja sezona postregla s toli
kimi 'velikimi' vrtnimi vese
licami. To je za nas obdobje, 
ko študiramo nove skladbe 
za jesen in zimo, ko izpopol
njujemo svoj repertoar. Ovi
rajo nas dopusti! Nit i za vaje 
ni ne vem koliko časa, kaj 
šele, da bi pogosteje igrali 
po drugih krajih.« 

Ob enajstih zvečer se dvo
rana izprazni. Navdušeni ple
salci sedejo v avtomobile in 
se odpeljejo v vse smeri. Zad
nje odpelje avtobus proti 
Skofji Loki . 

»Nihče ni hotel prevzeti 
prevoza z mladinskih plesov,« 
pravi Transturistov šofer Ti
ne Bašelj. »Saj veste! Pozna 
ura in še strah pred razgra
janjem! Doslej prehudih te
žav še nisem imel. Treba je 
takoj posredovati in najhujše 
kalilce miru v skrajnem pri
meru spraviti z avtobusa.« 

J. Govekar 

2e devetnajstič zapored je 
bila v Tržiču 3. in 4. novem
bra v zdravstvenem domu 
redna krvodajalska akcija. 
Organizator akcije jc bil od
bor za krvodajalstvo pri od
boru R K Tržič in koordina
cijski odbor pri občinski 
skupščini Tržič. Akciji se je 
odzvalo v petek in soboto 
780 občanov. Zanimivo jc, 
da je bil drugi dan krvoda
jalske akcije dosežen svoje
vrsten rekord, saj se je na 
postaji za odvzem krvi ogla
silo kar 455 krvodajalcev. To 

Franc Perko 

je bil drugi najboljši eno
dnevni odziv v zadnjih lotih 
v Sloveniji. Tudi po količini 
oddane krvi je akcija lepo 

'uspela. Šestintrideset udele
žencev je dalo kar po štiri 
decilitre krvi, skupno pa so 
zbrali 210 litrov dragocene 
tekočine. Od vseh prijavlje
nih za odvzem krvi je bilo 
odklonjenih le 63 občanov, 
to je nekaj manj kot osem 
odstotkov. 

Prvi tržiški občan, ki se je 
odzval letošnji krvodajalski 
akciji v Tržiču, je bil 67-!et-
ni upokojenec France Perko. 
Najbolj zanimivo pa je, da 
je v petek že enainsedemde-
setič dal kri . V tržiški občini 
ima v tem človekoljubnem 
dejanju rekord in morda tu
di celo na Gorenjskem. Ka
ko je France postal krvoda
jalec, mi je pripovedoval ta
kole: 

»Bilo jc pred približno šti
riindvajsetimi leti v Ljublja
ni. Bil sem priča prometni 
nesreči, ko se je neki moto
rist huje ranil. Pomagal sem 
ga odpeljati v bolnišnico in 
ker je nujno potreboval kri, 
sem se odločil, da mu jo 
dam. Tako sem postal krvo
dajalec in do danes sem dal 
že okoli 26 litrov krvi.« 

Ko jc bil v Pulju zaposlen 
v ladjedelnici Uljanik, so 

imeli v podjetju organizir* 
no tudi dežurstvo krvodaja? 
skih skupin. Vsaka skup'1' 
je štela sedem članov in J* 
dežurala teden dni. »• 

»Spominjam se, ko Je fl* 
nik nekemu delavcu odrezal 
nogi. Takrat se nas Je Jj 
ladjedelnice prijavilo kar j* 
delavcev za odvzem krvi, & 
bi pomagali tovarišu. ?otf 
srečencu smo rešili H*** 
nje.« 

France Perko je dal I* 
neposredno že šestkrat. 1 9 

žile v žilo, kakor pravijo 
Vsakokrat je trajala transnj 
zija po tri ure. Največ kTy 
naenkrat pa je dal ob P* 
tresu v Skopju. Takrat •? 
mu jo odvzeli kar sedem 
cililrov in pol. 

»Po vsakem odvzemu 
počutim prav prijetno. 
vsem normalno, kakor da J j 
popil kavo. Po vsakem 
vzemu pa popijem obvez" 
četrt črnega vina. CeP'J 
dam kako leto tudi po »e* 

,oČutltf' krat kri, se dobro p< 
K r i Franca Perka J e 

jetno že mnogim re šila 
veP 
Ji** 
S* ljenje in vesel je tega. » > ( 

da jo bo dajal toliko v* 
dokler bo zdrav. Za aOJ*£ 
nje odvzeme je prejel ^ 
dem zlatih značk in ^ 
plomi. 

2 0 M a t j a ž Ž i g o n 

D R U G O R O J S T V O 
In spet se je mučil, da bi si priklical v spo

min, kako to bolničarko, skojevsko sekretarko, 
kličejo. Vedel je sicer skoro zagotovo, da se j i 
ime začne nekako z V . . . Va . . . . Vanda . . . 
ne . . . Valerija . . . ne . . . preskušal je vsa ženska 
imena s to začetnico, prava in partizanska, kar 
se j ih je d o m i s l i l . . . Vo . . . Volga, Volga . . . tudi 
n e . . . V i . . . V i l m a . . . V o j k a . . . n e . , , V e , , , 
Vera . . . aha, to ime je nekako zazvenelo . . . Ve
rica, da, da, zares se mu je po dolgotrajnem 
ugibanju končno odprlo, Verica j i je ime! 

Zadovoljen s svojim odkritjem je poklical Ido, 
ta se mu je oglasila od nekod iz oddaljenega ko
ta sobe ter precej prišla k njemu. Ko jo je za
gledal, jo je zaprosil, če bi mu hotela napisati 
pismo za v brigado. 

Ida, čeprav sredi številnih opravil, je bila koj 
pripravljena ustreči hudemu ranjencu. Ko da je 
pozabila, kako je komaj pred kratkim Alešu na 
ljubo v največjem zamahu prekinila delo, je brez 
obotavljanja ponovno nekam odhitela. Kmalu se 
Je vrnila s pločevinastim pladnjem, na kakršnem 
Je sicer stregla s hrano na posteljo priklenjenim, 
z listom papirja, ovojnico in nalivnim peresom. 
Sedla je na kraj stesane postelje, zraven Aleša, 
si položila pokromani pladenj na zalita kolena, 
nanj pa papir in modro kuverto. S pripravljenim 
zlatim peresom v desnici, oči uprtih v ranjenčeva 
za izpregovor nabrana usta, je uslužno čakala. 

— P i š i . . . samo da ne boš — kaj — izpustila! 
JI je še zabičil Aleš ter pričel narekovati: 

— A se spomniš, Verica . . . ali se spomniš — 
tistega večera . . . ne, tiste n o č i . . . poslednjikrat 
sva bila skupaj . . . 

Prenehal je in se zagledal v Idino lice. Zazde
lo, zazdelo se mu je, da se mu na skrivaj, v kotu 
sočnih ust, muza; in to muzanje, kakor da je 
imelo v sebi nekaj posmehljivega. 

— Zakaj se smeješ — tovarišica — Ida? jo je 
začudeno, pa z odtenkom nejevolje, povprašal. 

Ida je zardela, se živčno popraskala z naliv
nim peresom po lasišču in v zadregi odvrnila: 

— Ah, nič, kar t ako . . . na nekaj sem se spom
nila . . . no! 

Aleš ni bil čisto prepričan o iskrenosti Idine-
ga pojasnila. A tudi o svojem sumu ni bil gotov; 
že zategadel ne, ker brez naočnikov le ni videl 
Idinega obraza povsem jasno, čeprav je bil zelo 
blizu. Neprijetni občutek je potisnil ob stran in 
nadaljeval: 

— Ali se spomniš . . . ko sem bil — ranjen . . . 
moja mavzerica . . . tista — sem jo zaplenil — na 
jurišu . . . rešena? 

Če bi bil Aleš še naprej opazoval dekletovo 
obličje, bi bil najbrž videl, kako se je po teh 
besedah izraz v njej spremenil: sled posmehlji-
vosti je docela izginila, spoštovanje, globoko spo
štovanje do bojevnika ga je presvetlilo. Toda če
dalje težje jc z ranjenimi možgani urejal misli, 
med govorjenjem je pričel kar cele besede, ne le 
posamezne glasove, zamenjavati z napačnimi; za
res, vse svoje revne moči jc porabil za to, da bi 
bolničarki dopovedal, kaj še želi, da pride v 
v pismo — kje neki, da bi bil obenem pozoren 
še na igro poslušalkinega obraza. 

— Poslovite — se mu jc zatikalo — mojo pu
ško — mojo — puško poš l j i t e ! . . . Veš . . . potre
bujem . . . kmalu . . . spet pridem — naza j . . . 
kmalu — zdrav . . . bunka — puško . . . za na 
bunke r . . . ! 

Ko je čula in ne zlahka doumela le zadnje 
razcefrane stavke, se je Ida morala z glavo obr
niti proč, da bi Aleš morebiti le ne opazil: gren
ko usmiljenje, usmiljenje skoraj brez nade, do 
ranjenca, ki niti ne sluti, kako hudo, hudo je z 
njim, jc preplavilo vsa druga čustva v njej! 

Aleša pa je glava, tamkaj pred vstrelino, vse 
bolj in bolj skelela, od hudega napora se jc"po-
čutil na smrt utrujenega. Narekovati ni mogel 
več. Z muko je povedal le še Vcričin naslov — 
številk se je lažje spomnil kakor imen — tretja 
četa, prvi bataljon . . . ter zaprosil Ido, naj sama 
kaj pripiše. 

In spet ga je potegnilo v zatohlo, kakor 
la težko žgočo mračino . . . 

Sc dolgo, dolgo se je Aleševo stanje n i e n^f cf< 
lo: bili so dnevi, ko so mu bolečine brez p r ' 1 0 ^ 
rvale po glavi, drug za drugim so se vrstil1 

padi slabosti, ko je bljuval ostuden žolč, "O T 
ja izčrpan se je pogrezal v močvaro bolne Jjj 
zavesti — pa spet so prihajali časi, ko « e ^ 
hudina ni poznala, ko je bil skoraj čisto P« 
A tudi kadar se je počutil bolje, je kakor jWg 
ček večji del dneva prespal ali vsaj P r e d r ! c J< 
Največkrat se je prebudil le tedaj, kadar s^j 
kdo od osebja obrnil nanj ali ko je v sobi 
hrušč, kar pa se je zaradi konspiracije P r l I D 

le izjemoma. [ t 

Nekaj takega se je zgodilo, ko se je f^tf* 
den njegovega bivanja v bolnici bližal * j,| 

Tistega dopoldneva je rjovenje, kakrsiii ^ 
stežka pripisal človeku, vrglo Aleša iz ^s iH' 
kakor da bi mu kdo s kladivom 

tolkel P« " f j f l 
tako hudo ga je zabolel vsak neizoblikovan a 

posebej. Vznemirjen in od skeline raz«-" A \ e i $ 
je obrnil na levo, od koder se je r a 

v p i t j c - ' 
V mračnem kotu, na spodnjem ^ ' ' j ^V 

seženj oddaljenem od njegovega, je ug«* ^ s* 
koga v pižami, ki je divje mlatil z r o k a , " j £ o P % 
kakor riba na suhem premetaval po raz ^ ^ 
postelji; obraza ni videl povsem razlocno,^jo 
drugo glavo je imel neznanec povito v 

belo obvezilo. 
Pritekla sta Ida in Felicijan, za njima ^ d 

časi prišel še Darko — Aleš je te tri, 
pogosto sukali okoli njega, zdaj že dobre>rep 
— in vsi skupaj so s silo komaj krotil' " » ob ti-aiT 

- vsaj *J| 

podivjanca, da ni udaril z glavo 
steno, ali padel na tla. 

Toda kakor se je razsajanje — n i » . ^ 
— nahitroma začelo, tako naenkrat i s^WA 
nehalo. Razgrajač se je pod rokami u p 0 gt iy 
pomiril, ležal je kakor mrtev, n a 7

m ' o p e l P 
glave, čudno zveriženih udov, le bi 
zaškrtal kdaj pa kdaj z zobmi. 



*»estof u 8 V r a t a s t o , e t n e h i š e v škofji Loki prav gotovo niso 
P°* g a J e z a plakatiranje določila krajevna skupnost, 
roto: F. Perdan 

L e p a k e le na 
og lasne in re 
k l a m n e d e s k e 

Skupščina občine Kranj je 
poleti sprejela odlok o uredi
tvi plakatiranja v Kranju. Z 
njim je določila, da se plaka
ti, oglasi in podobne objave 
smejo lepiti le na reklamne 
in oglasne table in druga pri
merna mesta, ki sta jih skup
no določila upravni organ ob
čine, ki je pristojen za komu
nalne zadeve v Kranju, in 
krajevne skupnosti. Uporab
niki oziroma lastniki morajo 
table redno vzdrževati in ob
navljati. Plakatiranje v me
stu opravlja Komunalni ser
vis Kranj, ki mora vse one
snažene in raztrgane plakate 
tudi takoj odstraniti oziroma 
prelepiti. 

Odlok govori tudi o kaznih 
proti kršilcem teh določb. Z 
denarno kaznijo 20 din bo 
kaznovan tisti, ki bo lepake 
kakorkoli poškodoval. Do 150 
dinarjev kazni pa naj bi od
štel tisti, ki lepi ali name
šča plakate na mesta, ki niso 
za to določena ali za lepljenje 
nima pooblastila, kakor tudi 
uporabnik ali lastnik reklam
ne table, ki je ne vzdržuje 
redno in tudi vsak, ki je po
oblaščen za lepljenje lepakov, 
pa raztrganih in onesnaženih 
takoj ne odstrani ali ne pre
lepi. 

Na kršilce lahko inšpekcij
ske službe ali miličnike poleg 
oškodovancev opozarjajo tu
di drugi občani, družbene in 
delovne organizacije. Inšpek
torji in miličniki morajo ugo
toviti kršitev in storilca in o 
nadaljnjih ukrepih obvestiti 
tudi tistega, ki je na prekr
šek opozoril. 

Podobna določila so spre
jeli tudi v škofji Loki. Kra
jevna skupnost je po mestu 
razobesila tudi več oglasnih 
tabel in jih celo opremila z 
napisi, da je plakatiranje do
voljeno le na teh tablah. Do
voljenja za lepljenje lepakov 
pa izdaja krajevna skupnost 
Škofja Loka. 

Izvajanje določil nazorno 
kažejo posnetki, ki jih je fo
toreporter napravil med spre
hodom po ulicah Kranja In 
Škofje Loke. L. B. 

Do 150 din kazni naj bi odštel tisti, ki je pooblaščen za 
lepljenje lepakov, pa raztrganih ali onesnaženih takoj ne od
strani ali prelepi. Posnetek jc bil narejen pred Delikateso v 
Kranju. — Foto: F. Perdan 



RADO FERLAN 

a križišču 
Azije (3) 

Sloni so na Tajskem nepogrešljivi, saj 
nadomeščajo traktorje, prenašajo tovore, 

podirajo drevje in nakladajo hlode 
Življenjski utrip in razvoj slehernega velemesta sta v mar
sičem odvisna od njegove geografske lege, od zaledja, ki 
prebivalstvo oskrbuje s hrano, s surovinami, z delavci... 
Nekatera evropska in ameriška urbanistična središča kot so, 
denimo, Zahodni Berlin, Dunaj ali New York, prav zaradi 
agrarno šibkega »hrbtišča« gospodarsko in družbeno stagni-
rajo ali celo propadajo. Spričo dragega transporta iz odda
ljenih pokrajin postajajo cene osnovih potrebščin nevzdržno 
visoke, kar povzroča razslojevanje in korupcijo. 

No, Bangkok teh proble
mov ne pozna, saj ga obkro
žajo nepregledne planjave ro
dovitnih polj in plantaž riža, 
k i skjkoprej predstavlja 
osnovno jed indijskih in in-
dokitajskih narodov. Prehod 
v Tajsko podeželje je malone 
neopazen: katerokoli smer 
ubereš, kamorkoli se napotiš, 
zmeraj bo asfalt polagoma 
zamenjala blatna ali prašnata 
cesta, potegnjena čez ravne 
travnike, polne lesenjač in 
slamnatih hišic siamskih kme
tov. Pogled nanje ni niti naj
manj vabljiv. Poosebljena 
revščina so — čeprav moram 
brž dodati, da je pojem rev
ščine zelo relativen. Pri nas 
bi bila kajžarska družina s 
pičlim milijonom starih di
narjev letnih dohodkov že 
hud socialni problem, tu pa 
s.a streha nad glavo in poln 
želodec jamstvo za dokaj vi
sok standard. 

SREČANJE 
S PRETEKLOSTJO 

Peti dan bivanja v srčiki 
Orienta smo po eni od brez
številnih poti, ki vodijo iz 
mogočne prestolnice, sekajoč 
nepregledne zeljne savane, 
prispeli v Katumbaeno. Kraj 
ni nič posebnega, posebnost 
je le bližnji naravni park, ob
sežno, pred zunanjimi vplivi 
zaščiteno območje, nekakšen 
rezervat, kjer vam na razme
roma majhnem prostoru po
kažejo stare etnografske zna
čilnosti dežele. Videl sem, re
cimo, kaj vse zmorejo posto
r i t i skrbno dresirani sloni, ki 
so spretno podirali mogočna 

drevesa, nakladali in razkla
dali tramove, prenašali tovo
re in sploh uspešno nadome
ščali moderno tehniko; vi
del sem, kako pridelujejo 
svilo (ena sama buba svilo-
prejkine ličinke, vržena v ko
tel z vrelo vodo, se je pod 
spretnimi prsti domačina od
motala v 500 metrov dolgo 
nitko); ogledal sem si klasi
čen, primitiven, vendar ne
verjetno domisclen način iz
delovanja lončenih posod ču
dovitih barv in oblik ter kov
nico borilnih sabelj z bogato 
okrašenimi držaji in izrezlja
nimi nožnicami, ki navzlic 
ogromnemu trudu, vloženemu 
vanje, stanejo pičli poldrugi 
dolar. 

V nasprotnem koncu parka 
prikazujejo ljudske običaje, 
med katerimi so nemara naj-
privlačnejši poročni obredi. 
Ženin in nevesta v eksotičnih 
narodnih nošah in zlatih po-
krivalih klečita sredi debele 
preproge cvetja. Ob glasni 
molitvi navzočih jima sveče
nik poveže levico in desnico, 
kar naj bi simboliziralo nju
no predanost drug drugemu. 
Sledi zapleteno blagoslavlja-
nje — in zakonska zveza je 
sklenjena. Presenečene turi
ste nato prijazno povabijo k 
pojedini in komur ni žal du
cata batov, bo lahko pozneje 
svojcem izčrpno opisal, kakš
no je svatovanje v daljni 
Tajski. 

NA KROKODILJI FARMI 
Izleti v okolico Bangkoka 

so lepo dopolnili vtise, zbra
ne na križarjenjih skozi vr-
veče četrti in uličice prestol
nice. Rekel bi, da so mi po
magali ustvariti popolnejšo 
sliko sveta, o katerem smo 
vrli »severnjaki« zelo slabo 
poučeni. Posamezni prizori 
utegnejo sčasoma sicer oble-
deti, zagotovo pa se bom 
zmeraj živo spominjal obi
ska krokodilje farme, naj
večjega gojišča zobatih moč
virskih »zmajev« na Zemlji. 

Farma, razvejan kompleks 
kanalov, betonskih bazenov 
in tolmunov, je postavljena 
zraven male vasi, približno 
40 kilometrov severno od 
tajske metropole. S taksi-

Pogled na stilizirano zunanjost slavne restavracije Piman z značilno streho. V njej strežejo 
najbolj nenavadne tajske specialitete. Zanimanje turistov je tolikšno, da si moraš nuzO 
rezervirati več dni vnaprej. 

jem smo bili tam v slabi uri. 
Preden vstopiš, ti pri vhodu, 
ko kupuješ karto (1 dolar), 
ponosno razložijo, da »fir
ma« premore nič več in nič 
manj kot 10 tisoč primerkov 
živali in da kože dragocenih 
stvorov prodajajo v petdeset 
različnih držav. Posli očitno 
dobro cvetijo, kajti uprava 
namerava v bodoče zmoglji
vosti še razširiti. 

Pravzaprav ne bi smel go
voriti o krokodilih, temveč o 
gavialih, indijskih sorodni
kih bolj znanega gospodarja 
nilskih bregov in bratran
cih južnoameriškega kajma
na oziroma aligatorja. Gavia-
lov gobec je širši in krajši 
kakor gobec afriškega ku
ščarja. Odrasli samci doseže
jo tudi 7 metrov v dolžino. 
Izredno požrešni so in če 
vržeš mednje ribo, negib
na, oklopljenim podmorni
cam podobna telesa hipoma 
oživijo ter hlastnejo po zalo
gaju. Hodili smo nad bajer-
j i , prek katerih je speljana 
mreža bambusnih brvi, in 
opazovali grozde luskinastih 
plazilcev spodaj. V nekem 
predclku sem naštel več kot 
sto dvometrskih mladičev, 
pripravljenih za odrtje. Spet 
drugod prevladujejo orjaške 
plemenske zveri, ki skrbijo, 
da zaroda ne bo nikdar 
zmanjkalo. Kdor pa ni zado
voljen zgolj z zrtjem v so
vražne, hipnotične oči zve
rin, mora seči v listnico in 
stisniti krotilcu 5 dolarjev. 
Le-ta potlej sklene dlani, se 
priporoči bogovom in spleza 
k svojim varovancem. Pre
vidno, s hrbtne strani, zaja-
ha široka pleča pošasti, jo 
počohlja po mehkem goltan-
cu in počasi dvigne iz blata. 
Krokodil ponavadi ne reagi
ra. A če bi, bi zadoščal ra
hel zamah kitastega repa — 
in predrzni možakar bi pri
stal v smrtonosnem objemu 
čeljusti, ki jih brez lastniko
ve »volje« ne razklene nobe
na zunanja sila. 

MOST — LEGENDA 
Poznate film »Most na reki 

Qwai«? Zanj je Alec Guincss 
dobil Oscarja. In čemu ga 
omenjam? Zato, ker slavni 
most, most trpljenja in smr
ti, ki so ga na začetku druge 
svetovne vojne Angleži, be
žeč pred prodirajočimi ja
ponskimi četami, vrgli v 
zrak, stoji komaj sto kilo
metrov severno od Bangko
ka in ker sem si to betonsko 
legendo šel pobliže ogledat. 
Da, legenda je. Japonci so 
namreč nedaleč proč, v 
džungli, zgradili koncentra
cijsko taborišče, namenjeno 
izključno ujetim zavezniškim 
oficirjem. Nešteto kraljevih 
častnikov je izdihnilo pod 
udarci knut ali utonilo v va
lovih Ovvaia, sestavljajoč le
seno konstrukcijo, ki naj bi 
nadomestila podrti objekt. 
Toda priporniki so vedno 
znova podminirali nosilne 
stebre ter kljub nečloveške
mu maščevanju prekrižali 
osvajalčeve načrte. 

Tristometrski most je da
nes obnovljen. Edinole ožga
ni kamniti temelji potrjuje
jo, da zgodovina ne laže. Se 
zgovornejša pa so vzorno 
urejena grobišča tri kilome
tre niže ob obali, kjer je na
šlo zadnje počivališče več 
tisoč Britancev, članov po
sadk v okupiranih indokitaj-
skih oporiščih. 

A življenje nezadržno teče 
dalje. Mimo gomil pobitih 
jetnikov polzijo hitri motor
ni čolni, trebušaste barkače 
domačinov in težki, v široke 
splave speti hlodi, darilo 
pragozdov, poglavitnega bo
gastva Siamcev. Ljudje so 
preboleli strahote preteklih 
desetletij. Ja, preboleli so 
jih, vendar ne pozabili; cve
toče, negovane gredice okrog 
morja križev dokazujejo, da 
je preslano gorje pustilo 
v svobodoljubnih domačinih 
neizbrisno sled. 

RECEPT ZA SLADOKUSCE 

Zaključki potopisov so P? 
navadi srečni, včasih šegavi, 
včasih sentimentalni. Tudi 
moj bo, sem sklenil. Razum
ljivo, da smo brez nezgod 
prileteli domov in da so bile 
naše denarnice pošteno osu
šene Nič čudnega, kajne? 
Ob pregledovanju žepov P* 
sem vseeno odkril dragoce
nost, s katero bom, upam. 
razveselil bralce, ki zbirajo 
nenavadne kuharske recepte. 
»Zbirajo« pravim, kajti sko
raj ni možnosti, da bi kdor* 
koli uspel navodila pretopi" 
v užitno stvarnost. Recept 
sem prepisal z jedilnika re
stavracije Piman, kjer go
stom servirajo stare tajske 
specialitete in, kamor s m" 
zavili obedovat na predvečer 
odhoda. Lokal sodi v krog 
prvorazrednih atrakcij Bang
koka. M i z o % njem si je tr<* 
ba rezervirati vsaj tri dnj 
vnaprej. Prostori so urejeni 
v kitajskem stilu in sprejme
jo približno 150 oseb. Za '* 
dolarjev prisostvuješ zanimi
vemu plesnemu programu« 
ki ga spremljaš čepe P°.'e? 
20 centimetrov visoke m | z " 
ce. Nanjo ti ljubke strežmcf 
razporedijo šest zvrhano po* 
nih porcelank. Naj P° \ ' c ' ° ' 
da dekleta raznašajo đ o 0 \ 
te kleče, drsajoč po ^ o l c ' 
nih(!). In kaj smo jedli? 

Zajetni kotlič je vsebovjj 
obilico kuhanega riža. v \ 
sodici številka dve sem °« 
kril slastno, močno z a ^ j j 
no žel v jo omako, v nasled^ 
pa mešano ocvrto in P ° s l ' 
kano zelenjavno solato l y 
renje, pesa itd.). s . k ( L i e 
št. 4 in 5 sta skrivali duse^ 
rakce in polžke, medtem 
je v šesti tičal zajeten 
pečene - kače. Vse sem ^ 
spravil, jasno. Neljubi" ^ 
sledic ni bilo. Ce bi me ^ 
čajno kdo posnemal, 
vnaprej voščim dober 

K O N E C , 
Priredil: I. G"*" 
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IMe m o r e m o p o m a g a t i 
Pred komisijo, ki je odločala o sprejemu otrok v novi vrtec, je bila 

tudi prošnja petindvajsetletne matere. Prosila je za varstvo triletnega 
fantka in enoletne deklice. 

»Ko delam,« je pisalo v pismu, »mi na otroka pazi soseda. 600 dinar
jev ji moram odšteti. Zaslužim pa le nekaj nad tisoč dinarjev mesečno, 
zato izdatek težko zmorem. Z ostankom ne morem vseh treh preživ
ljati. Od moža, ki ni nikjer redno zaposlen in le občasno živi z nami, 
ne morem pričakovati pomoči.« 

Komisija je prosila za mnenje družbenopolitične organizacije v pod
jetju, kjer je prosilka zaposlena, z željo, da preverijo podatke in če 
se jim zdi potrebno, napišejo priporočilo. Na seji socialne komisije, 
kateri so zadevo prepustili v obravnavo, so menili, da ji ne morejo 
dajati prednosti pred drugimi delavkami. Njen zaslužek namreč ni nič 
manjši, če pa svojih problemov ne more rešiti sama, ji ne tnorejo 
pomagati. Za slab socialni položaj pa je v precejšnji meri kriva sama. 
Saj je vedela, še preden se je poročila, da je mož delomrznež, ki nikjer 
ne vzdrži več kot mesec ali kvečjemu dva! 

»Menimo,« so zapisali v odgovoru, »da ji ne moremo izdati priporočila 
Za sprejem otrok, kakor ji tudi drugače ne moremo pomagati, ne da 
bi ji s tem dajali prednost pred sodelavkami. Naj privije moža, da se 
bo redno zaposlil. Sicer pa ima varstvo otrok urejeno. Celo bolj ugodno 
je zanjo, kot če bi jih vozila v vrtec. Varuhinja pride sama ponje, če 
pa bodo v vrtcu, bo morala uro prej od doma, da bo še pravočasno 
prišla na delo.« 

Tudi med zdravstvenimi 
delavci navdušeni športniki 

Zadnje čase se je razmahnila med zaposlenimi v zdravstvenem domu 
Kranj in njegovih enotah v Tržiču in v Skorji Loki živahna športna aktivnost. 
Nogometna ekipa zdravstvenega doma Kranj je odigrala letos 4 tekme. Kranj
čani so se dvakrat srečali z Interno kliniko v Ljubljani. Prva tekma se je kon
čala neodločeno 0:0, v drugi pa so Kranjčani zmagali z 2:1. Dvakrat so se 
srečali tudi s stomatologi iz Ljubljane. Prvo srečanje so odločili v svojo korist 
s 3:1, na tržiškem igrišču pa so z ljubljanskimi stomatologi igrali neodločeno 
2:2. 

V okviru praznovanj 10. obletnice tržiškega lokalnega radia so zdravstveni 
delavci zaigrali tudi rokomet. Z ekipo tržiškega radia so izgubili šele v podalj
šku s 13:12. Z radijsko ekipo se nameravajo pomeriti še v šahu, kegljanju in 
namiznem tenisu. Za nogometno in rokometno ekipo zdravstvenega doma 
Kranj so nastopili: brata Petriča, Rebolj, Česen, Porenta, Kikelj , Martinčič, 
Kovačič, Udir, Hladnik, Srakar, Vidovič, Levičnik, Gradišar, Belehar, Bole in 
Zabkar. 

Spomladi nameravajo športniki zdravstvenega doma Kranj ter njegovih 
enot organizirati še več rokometnih in nogometnih srečanj. Pomerili se bodo 
z ekipo bolnišnice iz Celja in z ekipo bolnišnice Šempeter pri Novi Gorici. 
V programu pa imajo tudi podobno srečanje z ekipo tovarne zdravil K r k a 
Novo mesto. Športniki kranjskega zdravstvenega doma že razmišljajo, da b i 
osnovali tudi vaterpolsko ekipo. -jk 

OČI 
ČISTILNA NAPRAVA GORENJSKE PREDILNICE NE DELUJE NAJBOLJE 

Kakor smo slišali v odgovoru na vprašanje odbornika Tavčarja (posre
dovali so mu ga na začetku zadnje seje skupščine občine Skofja Loka), j« 
zamazanost Traškega grabna, manjše naravne soteske, ki teče od naselja 
Trata proti vasi Lipica, krivo podjetje Gorenjska predilnica. Odplake, nastale 
ob barvanju in predelavi prediva, onesnažujejo potok in bregove ter posredno 
tudi okoliško rastlinje in vodo blizu izliva v Soro. Tovarna sicer ima moderno, 
več deset milijonov vredno čistilno napravo — o njej smo podrobneje poročali 
spomladi — vendar se je med sedanjim poskusnim obratovanjem slabo 
obnesla. To je pred približno dvema mesecema ugotovila občinska inšpekcija. 
Dokler aparatur ne bodo izpopolnili in nabavili manjkajočih delov, menda 
ni pričakovati izboljšanja. 

Isti odbornik je hotel vedeti še, kako in kdaj namerava podjetje Trans
turist rešiti problem restavracije Turist ob avtobusni postaji. Objekt, zagotovo 
najbolj prometen (in donosen) v vsem mestu, namreč že od odprtja v letu 
1958 ni bil deležen nobenih rekonstrukcij. Spričo obupnih higienskih razmer 
— sanitarije v lokalu so v popolnoma nemogočem stanju — je sanitarna 
Inšpekcija zahtevala, da restavracija preneha obratovati. Vendar iz nepojas
njenih razlogov do izvršitve sklepa ni prišlo niti po prvi kontroli v mesecu 
marcu, niti po drugi, septembra letos. Odbornikom so pojasnili, da mora 
uprava začeti z obnavljanjem najkasneje do 31. oktobra, sicer bodo gostilno 
zaprli — tokrat nepreklicno. No, rok Je minil, vendar se ni nič spremenilo; 
čeprav o kakršnihkoli popravilih ni niti sledu, lokal veselo obratuje naprej. 
Občane zanima, ali bi bila inšpekcijska služba tudi 'pri privatnikih tako 
blagohotno popustljiva. (-or) 

/ O ljubljanska banka 



U m e t n i s n e g v B e g u n j a h 
Inštitut tovarne športnega 

orodja in opreme Elan v Be
gunjah je že pred leti ob 
smučišču na Sv. Petru zgra
dil 400 metrov dolgo vlečnico. 
Ker pa sneg včasih ni dolgo 
obstal na pobočju, so zc od

ločili, da bodo naredili umet
nega. Ob smučišču so spelja
li cevovod, po katerem bodo 
speljali vodo iz Blatnice, ko 
bo temperatura padla pod 
ničlo. Takrat bodo vodo pod 
pritiskom razpršili na smuči

šče in tako prišli do umetne
ga snega. Razen tega ima 
Inštitut tudi teptalni stroj, s 
katerim bodo urejali smuči
šča. Ob vznožju hriba pa 
bodo uredili parkirni prostor 
za okrog 200 vozil. 

Odbor hranilno kreditne službe pri Gozdnem gospodarstvu 
Kranj 

razpisuje 
kredite za preusmeritev in pospeševanje kmečkih 

gospodarstev in za razvoj kmečkega turizma 

Pravico do kreditov imajo prosilci: 
— lastniki gozdov — kmetje 
— biti morajo vlagatelji in hranijo sredstva pri hranilno kreditni službi Gozdnega 

gospodarstva Kranj 
— da trajno gospodarsko sodelujejo z Gozdnim gospodarstvom Kranj 
— imeti morajo izdelane investicijsko usmeritvenc programe 
— da so kreditno sposobni. 

Krediti se dajejo za naslednje namene: 
— za kmetijsko in gozdarsko mehanizacijo, opremo in plemensko živino 
— za nasade jagodičevja 
— za sadovnjake 
— za preureditev živinorejskih proizvodnih objektov za mleko in meso, ureditev in 

razširitev obdelovalnih površin 
— za graditev in preureditev objektov za osnovno predelavo mleka, sadja in vrtnin 

ter hladilnic, sušilnic in skladišč za kmetijske pridelke domače pridelave 
— za trajna obratna sredstva 
— za kmečki turizem. 
Obrestna mera je 3 H, če družbenopolitične skupnosti krijejo razliko do polnih obresti. 
Doba kreditiranja je določena z zakonom o nadomestilu dela obresti (Ur. list SRS, 
št. 7/72). 

Vloge sprejemajo pododbori hranilno kreditnih služb na gozdnih obratih škofja Loka, 
Tržič in Preddvor. Rok za vlaganje prošenj je 30. november 1972. 

Istočasno obveščamo, da urejanje kreditnih zadev opravljajo službe na gozdnih obratih 
Skofja Loka, Tržf^, Preddvor ter v Kranju vsak ponedeljek od 6. do 12. ure, vlaganje 
in dviganje denarja pa vsak delavnik od 8. do 12. ure, razen sobote. 

ISKRA 
tovarna elektromotorjev in gospodinjskih 
aparatov Železniki 

razpisuje naslednja prosta delovna mesta: 

1. dveh preciznih vrtalcev 
na koordinatnem vrtalnem stroju; 

2. brusilca 
za profilno brušenje; 

3. strojnega ključavničarja 

Pogoji: 
pod tč. 1. In tč. 2.: dokončana poklicna šola strojne stroke in 8 let prakse v stroki; 
pod tč. 3.: poklicna šola. 

Interesenti naj se javijo kadrovski službi tovarne elektromotorjev in gospodinjskih 
aparatov Železniki v roku 15 dni od objave razpisa. 

Trziski šolarji 
bodo tekmovali 

V ponedeljek, 30. oktobra, je bila v Tržiču seja aktiva učit* 
Ijev telesne vzgoje na tržiških osnovnih šolah. Na seji & 
sprejeli obširen program športnih tekmovanj v tekočem šol
skem letu. Najboljši v posameznih disciplinah se bodo uvrstili 
na področna in republiška tekmovanja. Pri teh tekmovanjih 
moramo omeniti, da jih je pripravljalni odbor za proslavitev 
70. obletnice telesne vzgoje v Tržiču uvrstil v program p«*3*' 
novanja. 

la izobraževalna skupnost tet 
nagradila tudi vaditelje. Ta* 
način dela s športnimi dni-
štvi na osnovnih šolah so 
nekatere občine že osvojile-

j . Košnjek 

Do 29. novembra bo konča
no tekmovanje v orientacij
skem pohodu. Organizator 
tekmovanja je taborniški od
red iz Križev, pokrovitelj pa 
občinska zveza tabornikov. 
Februarja bo občinsko osnov
nošolsko prvenstvo v smuča
nju. Organizator tekmovanja 
je osnovna šola heroja Bra-
čiča, pokrovitelj pa občinska 
zveza za telesne kulturo Tr
žič. Februarja bo tudi po
dobno prvenstvo v sankanju. 
Organizirala ga bo Gra ;zerje-
va žoIa, pokrovitelj pa je 
sankaški klub Tržič. Osnov
na šola kokrškega odreda v 
Krizah bo marca pripravila 
občinsko pionirsko prvenstvo 
v orodni telovadbi. Pokrovi
teljstvo nad tem tekmova
njem je prevzelo občinsko 
društvo prijateljev mladine 
Tržič. Učitelji telovadbe in 
vodstvo osnovne šole heroja 
Grajzerja pa se je zavezalo, 
da bo jeseni in spomladi or
ganiziralo rokometno ligo pod 
pokroviteljstvom TVD Parti
zana. Do 20. aprila bo spo
mladanski kros, maja pa 
atletski mnogoboj. Prvo in 
drugo prireditev bo pripra
vila kriška osnovna šola. Po
krovitelj prve prireditve je 
kriški Partizan, pokrovitelj 
druge pa občinska konferen
ca ZMS Tržič. Učitelji teles
ne vzgoje v tržiški občini že
lijo, da bi bila omenjena tek
movanja vsako leto in da bi 
bili tudi pokrovitelji stalni. 
Prav tako so menili, da je 
treba uvesti »šolo v naravi«. 
Finančno naj bi jo podprla 
temeljna izobraževalna skup
nost. Enako so menili pri 
dejavnosti šolskih športnih 
društev, ki jih je v občini 
vedno več. Tudi za njihovo 
materialno plat naj bi skrbe-

Priprave 
za zimo 

Na Bledu upajo, da bo le
tošnja zimska sezona še veli
ko boljša od lanske. Zaživel 
bo športni center na Zatrni-
ku, do kamor bo Cestno pod 
jetje iz Kranja asfaltiralo ce
sto. Razen tega bo letos Bled 

prvič pozimi imel na voljo 
okrog 1600 postelj. Turistič
no društvo pospešeno ureja 
drsališče. Zravnali so že zem
ljišče ̂  napeljali vodo, uredili 
pa bodo tudi bife in gardero
be. Prav tako pa obljublja
jo, da bo tudi koledar zim
skih prireditev na Bledu le
tos še zanimivejši in bogatej
ši od lanskega. A ž. 

Telesni 
invalidi 

na izletu 
Delo škofjeloške podružni

ce medobčinskega društva te
lesnih invalidov za Gorenjski 
je zaživelo. Po uspelem sre
čanju invalidov športnik° v 

ob dnevu borca v škofji 
ki so pretekli mesec pn'P'T 
vili izlet za svoje člane O'5!' 
skali so Štajersko in Dolenj
sko. 

2e zgodaj so se na nedw* 
sko jutro odpeljali iz SkofJ3 

Loke prek Domžal in C « * 
do Rogaške Slatine, kjer s a 

si ogledali izvire mineralni 
vode. Od tu so nada l j e " 
pot proti Podčetrtku, kjer 
obiskali toplice, nato pa s 0 

obiskali še Kumrovec. U s | ^ 
vili so se pri rojstni n l 

predsednika Tita. tf 

Nazaj grede so bili tudi 
Šmarjeških Toplicah in 
čer so se utrujeni, a 
voljni vrnili «v Skorjo L°_K* 

B. P-

PROJEKTIVNO 
P0DJETJ E 
K R A N J 
CESTA JLA 6/1 
(nebotičnik) 

IZDELUJE^ 

STANOVANJSKA 
HIŠE 
IN VSE 
VRSTE 
OSTALIH 
GRADENJ 



PRODAM 

* K T r , ? d a m d o b l ° ohranjeno 
£*UI2N0 OMARO. Gruden, 
v - na Rupo 8, Kokrica, Kranj 
J U N I C E velikocvetne in 
^ogocvetnice ter vedno cve-
V p T x T y z p e n ' a l k e dobite v 
M A R I J I PODBREZJE 

p 5687 

tRAKTOB m a I ° r a b I j e n 

je 4s ? c o l n kabino. Hrast-
PrcH a n j 5 6 5 8 

S K A l f e M I Z A R S K O STI-
vret,!: I C 0 n a 30 kovinskih 
s c j 5 2 0 0 x 100 cm komplet 
2bilie n P l ? ž č a m i - I r t F r a n c < 

ProV ' M c d v o d e 5662 
^EZNtrA m o l o r n o REPO-
S a vska 3 ? - v a J g d j p r a n c ' Za-

Prn/i ' K r a " I 5719 
j »odam KRAVO. Frelih M i -

W r Z J C 5 5 5720 
delnn m , S d i t v e Prodam tro-
K R E n ? M ^ R O ' - K U H I N J S K O 

Ni ' S ^ A V C , ELEKTRIC-
P U T T T M , D I L N , K gojenje, 
^ ' P r e v N l S T R 0 J i n STROJ 
Po 6 W a n j e v o l R e — vse le 
îeva / T " 0 " I ] i J c v s k i 

p. . ' Kranj 
Šor-
5721 

votuSr? Z I D N 0 o p e k o 

*a j * , J a n « Pungeršek, Pot na J o ; t

 J a « e z P u n i 

Kranj 5722 
njen PI » d o b r o ohranjen us-
l i u b n 0 ^ Š C - P r ^ l J Rudi. 

p r o d a r ! ' , P o c l n a r t 5 7 2 3 
ž a W i • °mbinirano PEC 
C e«ta n l c o - U d o v i č F l " a n c » 

n a Klanec 57, Kranj 
proo\n ». 5724 

S t t C ^ M 0 P E D T - l l , regi
j i " ° marca 1973 ter žen-
Jaclo p l° s . ° KOLO. Pižorn 
'4-126 r e d d v o r 35, telefon 

ije *• Podbrczjc 61, Dup-
P r o d a m . 5726 

i°!ivo
 Breg6 P ? C I ~ n a - t r d 0 

i N ob Savi 66, 
5727 >Pr o d 5727 

Luže g* d v « breji SVINJI, 
i P r o d a m ? Č U r 5728 
l 0 , mlad« ° ^ e t m e s c c c v bre-

8 l a ^ ° R R A V ° - Naslov v 
S > d n 0 ° d d e l k « 5729 
Ž , A L N l r n p r o d a r n rabljeno 
K f f i 2 vložki. Jovičić 

' M o š a Pijade 11, Kranj 
5730 

Udaja Vn tiska CP 

^ea n\| t v a m „prave | 
Krani, Moše PljadcjaJL 
\*<*1 račun prt SDK 

K ^ u 515-1-135 -
^ glavni ure*"Ur ' Blavn" 1 M * T e l c f o 

| S f n u p r a

8

v a 

""HiarP , e , d n i š t v o 21833, 
J 1 ^ I' 2 1 8 6 0 ' maloogla-

-a., UUUGIVK 
2' Poiletn , ° č n i n a : , e t n a 

L* e n o 1 , ? 3 0 din, cena 

N n i f o . 1 b e s e d a 1 din, 

^ o ^ P ^ a n i h oglasov 

Zaradi selitve takoj pro
dam 8-1 i trski BOJLER, vise
čo KUHINJSKO OMARO, 
KAVČ, ŠTEDILNIK IN PEC 
na olje — vse odlično ohra
njeno. Ogled od 15. ure da
lje. Džurič Slobodan, Šorli-
jeva 4, Kranj 5731 

Prodam 160 kg težkega 
PRAŠIČA. Lahovče 33 5732 

Prodam SENO. Ljubno 88, 
Podnart 5733 

SADIKE JABLANE, HRU
ŠKE in SLIVE prve vrste v 
vseh novejših sortah nudi 
DREVESNICA Hafner Vinko, 
Dorfarje 22, Žabnica 5734 

Prodam ŠTEDILNIK gore
nje na drva in PEC na žaga
nje. Kokrica, Dežmanova 16 

5735 
Prodam mlado plemensko 

KRAVO simentalko. Rozman 
Marija, Hotovlje 44, Poljane 

5736 
Prodam REPO in ZELJE v 

glavah. MaCijevc, Podbrezje 
86, Duplje 5737 

Poceni prodam ŠTEDIL
NIK gorenje na drva. Cim-
žar, C. na Brdo 43, Kokrica 

KUPIM 

Kupim star še uporaben 
RADIO. Zupan Moša Pijade 
15, Kranj, telefon 23-397 

5738 
Kupim ŠTEDILNIK na tr

do gorivo, širok 50 do 60 cm. 
Marčun, Breg 3, Križe 5739 

MOTORNA VOZILA 

Prodam avto DKW junior 
delux, letnik 1962, po delih. 
Ogled dopoldne in v nedeljo, 
šifrer, Praše 25, Kranj 

5740 
Prodam FIAT 750 delux, 

letnik 1971. Lešnjak Milan, 
Sejmišče 2, Kranj 5741 

Prod?m ZASTAVO 750, let
nik 1968. Ogled vsak dan od 
16. do 20. ure. Teran, Valjav-
čeva 6, Kranj telefon 23-716 

5742 
Prodam FIAT 600 D. Žagar, 

Levstikova 1, Kranj 5743 
Poceni prodam poltcvorni 

avto FIAT 620, letnik 1967. 
Božič Janez, Lipnica 3, Kro
pa 5744 

Ugodno prodam FIAT 750, 
letnik 1970. Bobovck 4, Kranj 

5745 
Prodam FIAT 750, letnik 

1965, motor 1969. Šenčur, Ve-
lesovska 8 5746 

Prodam FIAT 1400 z re
zervnimi deli. Hostar, Groso-
va 19, Kokrica 5747 

OSTALO 

Fant začasno na delu v tu
jini (s poklicem) želi spozna
ti dekle staro od 21 do 30 
let. Slika zaželena v prvem 
pismu. Resne ponudbe poš
ljite pod »Srečanje v domo
vini« 5752 

STANOVANJA 

Oddam opremljeno SOBO 
za dve osebi v Kranju. Na
slov v oglasnem oddelku 

5743 

POSESTI 

V najem oddam suho in 
svetlo SKLADIŠČE (150 m2). 
Raj gel j Franc, Zasavska 39, 
Kranj 5749 

IZGUBLJENO 

4. novembra izgubljeno žen
sko ročno URO med Prim-
skovim in Rupo vrnite proti 
nagradi Martinjak Danici, 
Mencingerjeva 5 Kranj 

5750 
Najdeno žensko športno 

KOLO dobite v Praprotni 
Polici št. 30, Cerklje 5751 

OBVESTILA 

Strokovno polagam TAPE
TE. Grobclšek Lado, Planina 
9, Kranj 5673 

OBVEŠČAMO, da je v go
stilni in kegljišču v Britofu 
sedaj prost dan v ponedelj
kih. Ostale dneve odprto ne
prekinjeno. 5753 

Takoj prevzamem vsa ZI
DARSKA DELA. Stoiljkovič 
Tomislav, Hafnarjeva pot 21, 
Stražišče, Kranj 5754 

PRIREDITVE 

Zveza borcev GORENJA 
VAS priredi MARTINOVO 
VESELICO v soboto, 11. no
vembra 1972, ob 18. uri v do
mu TVD PARTIZAN GORE
NJA VAS. Igra ansambel TA
BOR. Vabljeni! 5755 

URA PRAVLJIC ZA 
OTROKE OD 8. DO 10. 
LETA 

V četrtek, 9. novembra, 
ob 17. uri bo v pionirski 
knjižnici ura pravljic za 
otroke od 8. do 10. leta 
starosti. 

Kranj CENTER 
8. novembra nemški barv. 

film EVA ob 16., 18. in 20. 
uri 

9. novembra nemški barv. 
film EVA ob 16., 18. in 20. 
uri 

10. novembra amer. barv. 
CS film VITEZI R U L E T E ob 
16., 18. in 20. uri 

Kranj STORžIč 
8. novembra amer. barv. 

film HATARI ob 15.30, angl. 
barv. film VOHUNKA DAR-
LING LILI ob 17.30 in 20. uri 

9. novembra amer. barv. 
film HATARI ob 16., 18. in 
20. uri 

10. novembra jug. barv. 
film K A K O UMRETI? ob 16., 
18. in 20. uri 

Tržič 
8. novembra ital.-špan. 

barv. film SANDOKANOVT 
MAŠČEVALCI ob 18. in 20. 
uri 

9. novembra ital.-špan. 
barv. film SANDOKANOVI 
MAŠČEVALCI ob 18. uri, ob 
20. uri GLASBENA REVIJA 
S L O V E N S K I H PEVCEV 

10. novembra amer. barv. 
film DESPERADOSI ob 18. 
in 20. uri 

Kamnik DOM 
8. novembra jug. barv. film 

K A K O UMRETI? ob 18. in 
20. uri 

9. novembra jug. barv. film 
K A K O UMRETI? ob 18. uri, 
amer. barv. film DESPERA
DOSI ob 20. uri 

10. novembra danski barv. 
film MAZURKA V POSTELJI 
ob 18. in 20. uri, premiera 
nem. barv. filma KAJ DELA
JO SPOŠTOVANE GOSPE? 
ob 22. uri 

Skofja Loka SORA 
8. novembra amer.-ital. 

barv. film POLNOČNI OBRA
ČUN ob 18. in 20. uri 

9. novembra amer.-ital. 
barv. film POLNOČNI OBRA
ČUN ob 20. uri 

10. novembra amer. barv. 
film MESTO V M R A K U ob 
20. uri 

/ O ljubljanska banka 

Železniki OBZORJE 
8. novembra kinoteka: WA-

YOMING ob 20. uri 
10. novembra amer. barv. 

film EVO SABATA ob 20. uri 
Radovljica 
8. novembra franc. barv. 

film NA MEJI RAZUMA ob 
20. uri 

9. novembra franc. barv. 
film UM KRALJUJE ob 20. 
uri 

10. novembra franc. barv. 
film NA MEJI RAZUMA ob 
20. uri 

Jesenice RADIO 
8. novembra amer. barv. 

fiim M R T V E C E M PREHOD 
PROST 

9. novembra amer. barv. 
CS film ZAROTNIKI 

10. novembra amer. barv. 
CS film ZAROTNIKI 

Jesenice PLAVŽ 
8. novembra angl. barv, 

film V AVTOBUSU 
9. novembra angl. barv. 

film V AVTOBUSU 
10. novembra amer. barv. 

film M R T V E C E M PREHOD 
PROST 

Kranjska gora 
8. novembra ital. barv. film 

SEDEM MAŠČEVANJ ZA 7 
DOLARJEV 

9. novembra amer. barv. 
film M R T V E C E M PREHOD 
PROST 

Javornik DELAVSKI DOM 
8. novembra amer. barv. 

film KADAR OSEM ZVONOV 
ZAZVONI 

SREDA, 8. novembra, ob 
18. uri — I. Cankar: ZA NA
RODOV BLAGOR; predstava 
zaključena za dijake šolskega 
centra Iskra; 

ČETRTEK. 9. novembra, 
ob 19.30 za red K O L E K T I V I 
- Č E T R T E K — E. Labiehe: 
FLORENTINSKI S L A M N I K ; 
uprizori dramska družina 
Prešernovega gledališča; pred
stava je zaključena za abon
ma; 

PETEK, 10. novembra, ob 
16. uri za red DIJAŠKI II., 
ob 19.30 za red K O L E K T I V I 
- P E T E K - E . Labiehe: FLO
RENTINSKI SLAMNIK; 
uprizori dramska družina 
Prešernovega gledališča; ve
černa predstava je zaključena 
za abonma, pri popoldanski 
so vstopnice še v prodaji. 

Zahvala 
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, sina in brata 

Antona Jošta 
se iskreno zahvaljujemo številnim prijateljem in znancem, ki ste ga pospre
mili na njegovi prerani zadnji poti, mu podarili vence in cvetje ter vsem, 
ki ste sočustvovali z nami in nam v najtežjih trenutkih stali ob strani. Poseb
na zahvala dobrim sosedom in članom kolektiva KTP Podnart za vsestransko 
pomoč. Iskrena hvala tudi DU, osnovnima šolama Ovsiše in Lipnica, kirur-
gičnemu oddelku bolnice Jesenice in g. župniku, še enkrat vsem, k i ste ga 
imeli radi in kakorkoli počastili njegov spomin, najlepša hvala. 

Žalujoča družina Jošt in drugo sorodstvo 
Poljska, 6. novembra 1972 



nesreče 
NEPRIMERNA HITROST 

Na cesti drugega reda med Sp. in Zg. Brnikom je v petek, 
3. novembra, pripeljal v ovinek z neprimerno hitrostjo voznik 
osebnega avtomobila Anton Šuštar iz Srednje vasi pri Kam
niku. Pri tem je sekal ovinek. Iz nasprotne smeri pa je tedaj 
pripeljal v osebnem avtomobilu Franc Rogelj s Trate in avto
mobila sta trčila. V nesreči so bili lažje ranjeni voznik Šuštar 
in dva sopotnika v njegovem in sopotnica v Rogljevem avto
mobilu, škode je za 20.000 din. 

SMRTNA NEZGODA 
V soboto, 4. novembra, popoldne se je na cesti v Dovjem 

pripetila huda prometna nesreča. Voznik osebnega avtomobila 
italijanske registracije Attilio Coslovich lz Trsta je pri avto
busnem postajališču v Dovjem zadel Cecilijo Klančnik iz 
Mojstrane, staro 76 let, ki je nenadoma z desne strani prišla 
oa cesto. Klančnikova je umrla na kraju nesreče. 

VZVRATNA VOŽNJA 
V ponedeljek, 6. novembra, dopoldne se je na dvorišču 

tovarne Peko v Tržiču pripetila prometna nezgoda zaradi ne
previdne vzvratne vožnje. Voznik tovornjaka Benjamin Jeruc 
iz Kranja je vozil vzvratno po dvorišču, pri tem pa je z 
zadnjim desnim delom avtomobila zadel Vladimirja Resnika 
iz Visoč pri Tržiču. Resnik je padel pod zadnje kolo tovor
njaka. Ko je voznik zaradi vpitja drugih delavcev vozilo 
ustavil, je vozilo premaknil za en meter naprej, tako da je 
kolo še enkrat Resnika povozilo. Huje ranjenega Vladimirja 
Resnika so prepeljali v jeseniško bolnišnico. 

NEPRIMERNA HITROST 
Na cesti prvega reda med Bistrico in Naklim je v ponede

ljek, 6. novembra, zvečer v blagem ovinku začelo zanašati 
voznico osebnega avtomobila Nevenko Baša iz Ljubljane. Za
peljala je s ceste na njivo, avtomobil pa se je po več kot 
20 m prevračanja ustavil na strehi. Voznica in sopotnik sta 
bila lažje ranjena, škode pa je za 6000 din. L. M . 

Takale akrobatska vožnja je za mlade morda atraktivna in 
vznemirljiva, konča pa se lahko s padcem in nekaj praskami, 
fit ne huje. — Foto: F. Perdan 

Delavci cestnega podjetja 
Kranj te dni zamenjujejo be
tonske obcestne smernike ob 
cesti prvega reda od Jeprce 
do Naklega s plastičnimi 
smerniki. Novi smerniki so 
ponoči in v megli veliko bolj 
vidljivi in svetleči kot pa se
danji že zastarel način ozna
čevanja cest. V kratkem bo 
Cestno podjetje Kranj name
stilo »mačja očesa« tudi na 
vse drsne ograje na cesti pr
vega reda na svojem področ
ju. — L. M . — Foto: F. Per
dan 

K A V A 

ŽIVIL./V 
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PRAVI NASLOV 
ZA DENARNE ZADEVE 

Trgovsko podjetje 

LESNINA Ljubljana 

skladišče Škofja Loka 

razglaša delovna mesta: 

1. skladiščnika 

2. 2 PK delavcev 
za delo na skladišču žaganega 
lesa 

Osebni dohodki po pravilniku o delitvi OD pocljetj^-
Ponudbe sprejema delovna enota škofja Loka 
Trata. 

Zahvala 
Tiho, kot pada jesensko listje brez slovesa, kot od 
letijo lastovke, nas je za vedno zapustila naša dr 
hčerka in sestra 

Marija Dagarin 

Zahvaljujemo se vsem, ki so jo pospremili na z a ^ j 
poti in podarili toliko cvetja. Zahvaljujemo se ^ 
vsem sorodnikom, znancem, sosedom in vašca 

Žalujoči Dagarinovi 
Kranj, 7. novembra 1972 

V 63. letu starosti nas je za vedno zapustila naša draga žena, mami in s t a r a 

mama 

Ana Tepina roj b 
upokojenka 

ne 

Pogreb drage pokojnice bo v četrtek, 9. novembra, ob 15.30 izpred mr 
vežice na kranjskem pokopališču. 

liške 

Žalujoči: mož Stanko, hčerka Danica,, sin Stanko 
ženo Zofko ter vnukinji Darja in Grei 

Kranj, 7. novembra 1972 / O ljubljanska banka 



Izbiramo najboljšega 
gorenjskega 

športnika in ekipo 
za leto 1972 

. Letos, dragi bralci, bomo že sedemnajstič zapored 
kjbirali najboljšega športnika Gorenjske za leto 1972. 
Na osnovi ankete bomo ob dnevu republike proglasili 
Najboljšega špotnika oziroma deseterico najboljših na 
J*̂ enjskem. Zmagovalec bo tisti, ki bo prejel največ 
ock. Letos izbira po vsej verjetnosti ne bo težka, saj 

Je bila v Sapporu zimska olimpiada, v Miinchnu pa 
*° se na XX. jubilejnih igrah zbrali najboljši športniki 

e t a - Ce lahko trdimo, da smo v Sapporu imeli mcčno 
^siopstvo Gorenjcev, ki se je odiično odrezala, pa 
rji?. b i l * v Miinchenu zastopani le z blejskim četvercem. 
, ' U c n i uspehi gorenjskih športnikov v deželi vzhaja-

S O n c a ter prvo svetovno prvenstvo v smučarskih 
Brni V P l a n i c i n a m b o d o P r i "biri po vsej verjet-
tno , y e l i k o pomagali. Tudi ostali Gorenjci, ki so tek-
D i - n a meduarodnih prvenstvih ter državnih in re-
vrh - k v i h ' ?° kandidati, ki jih lahko uvrščamo v 
m e , n a š e deseterice. Tudi oni so dosegli kopico lepih 
bo C J n a £ o d n i n uspehov. Menimo, da letošnja izbira ne 
V •«.t 2 ^ a ' . i n °-a bomo na koncu res dobili najboljšega. 
naju l. letih, ko so se v uredništvu odločili za izbiro 
Peh-° i C g a gorenjskega športnika, so imeli največ us-
8 l t

 a p ' a v alci kranjskega Triglava ter predstavniki zim-
C-Jr . š p o r t a Jesenic. V teh letih so bili najboljši na 
Gorenjskem: 

iS 5M"bara Koncilija (PK Triglav) 
1 9 « t Brinovec (PK Triglav) 
lHl I*"ez K o c m u r (PK Triglav) 
19M 0 B r i n o v e c (PK Triglav) 
19M » e z K o c m u » - (PK Triglav) 
iS V , a r j a n P e č a r < Š D Mojstrana) 
19M » a n e z T e r a n ( N T K Triglav) 
j J : f,eter Lakota (SD Jesenice) 
1 9 « , t e r L a k ota (ŠD Jesenice) 
19** . u d v l k Z a i c (SD Jesenice) 
1967 ? - b i n F e , c < H K Jesenice) 
1968 T U j a Š v a r c ( P K T r , g I a v ) 
196̂  Pef V i k Z a j C ( Š D J e s e n i c e ) 

I97n i e r š t e fanČič (SK Triglav) 
197, P°! e T u r k < K K Triglav) 
1972 !> š l e f a n č i c (ŠD Jesenice) 

, * a lažjo izbiro vam tudi letos posredujemo širši i » a i u I U U I 
l oSu sm " a l o v > ki pridejo v poštev. V našem pred-
'olidne ° p r e d v s e m gledali na športnike, ki so dosegali 
in n a t r5 Z u l t »te na mednarodnih tekmovanjih doma 
Oslove J U * ' ^ s o o s v a i A H državne in republiške 
d e s e t v« * r d a b i š e kdo zaslužil, da pride med prvih 

bratje Prežel j , Kavčič, Milek, Udovč, 
riglav) 

ekipa oziroma igralci Jesenic, ki so lani 

K andid t i a h ° r r a ^ e P r e P u S č a r a o v a m -
ATLETiv P ° a b e c e d n e m redu (po panogah): 

Pap i e r J

 K A — bratje Pre«>U K a v č i č Milpk 
»OKPi ( V S ! T r l K , a v ) 

°svojm d ~~ C k i p a o z i l 

^ E G L T A M T m e s t o n a državnem prvenstvu 
I e- MartPi E ~ T u r k » Česen, Prion, Vehovec, Jenko-

Jf5SSxSAw,,r) 

^ P U V A N J F A 7 J°Že Z u p i " ( T r Ž i Č ) 

u b i c Pa i ~" š v a r c > Pečjak, Porenta, Mandeljc, 
P A D A L S T v a r ' G r o š e l J ' b r a t a Slavec (vsi Triglav) ft, S M ^ A N T P ° " P e S J a k ( A L C L e S C e ) 

Mi J. r e s 

Norčič, (oba Triglav); klasična kombinacija: 

,r;*«us p e < ;, r ~~ a'pske discipline: Jakopič, Gašperšič, 
n êsec IT ( v s i Jesenicc); skoki: štefančič (Jesenice), 

f̂ 'inar T !A r i .? I a v ) , Dovžan (Je 
(vsi n « J a i n , k a r (vsi 

senice); teki: Kerštajn, 
(vsi Jesenice), Kobilica, Kalan, Dornik 

si K 

1»6 0 I J ' Kor^t 7" M o h o r i c , Balderman, F. Rebolj, J 
a š i c fv̂ i T ' N a d i ž a r , švarc, M. Malavašič, Z. Ma 

, S T R E L l ' A M R A Š I C (Alplcs) 
S i Kranj r t ~ F - Pctcrnel, M. Peternelj, Naglic 

V A T E R p m I l n o v a ( ° b a Jesenice) 

v kidate , i , e t u p a b o m o *e četrtič izbirali tudi 
J^štev ekin n f i b o , ^ š o ekipo Gorenjske. Tu pridejo 
ti a

e, r i , u- I zbor i t e kmujejo v zveznem in republiškem 
l b o ,Jša w J f t u lažJ'> saj je že tretjič zapored bila 

K r M c d letoJ 3 C k i p a J e s enic 
Vat j ske „ f t 7 l m i kandidati so hokejisti Jesenic in 

e rP°listi T I 1

o d b °Jkarj i Jesenic, kegljači Triglava, 
. V . . . 1 "glava itd. 
ta kovani!,1", n o v e m b r a » bomo objavili prvega 
tk.^ljite „1 "stkov. Ne odlašajte, izpolnite ga 

rištvo Glasa, Kranj, L'l. Moše Pi 
ŠPORTNO UREDNIŠTVO, -dh 

soboto, i 
an 

Ijite 
Popisom: 

od 
ter 

Meddruštvena skakalna tekma 

Že d r u g a z m a g a Kranjčana 
Janez Gorjanc — kombina-

torec in državni reprezentant 
— je že drugi Kranjčan, k i 
je zmagal na novi 50-metrski 
plastični skakalnici na Gore
nji Savi. Smučarski klub Tri
glav je bil to nedeljo za za
ključek sezone na plastiki 
namreč organizator meddru-
štvene skakalne tekme. Na
stopilo je 50 tekmovalcev iz 
10 slovenskih klubov, med 
njimi tudi gostje iz Zahom-
ca. 

Ob izteku kranjske plasti
ke se je zbralo nad 50 gle
dalcev, ki so budno sprem
ljali lepe in dolge skoke. V 
članski konkurenci je Gor
jancu uspelo le za desetinko 
točke prehiteti člana ljubljan
ske Ilirije Blaznika. Nasploh 
pa lahko rečemo, da so v 
vseh štirih kategorijah tek
movalci pokazali vse veščine 
smučarskih skokov. 

Za največjo atrakcijo je 
poskrbel član športnega dru
štva Jesenice Stanko Rakar, 
ki je pri 36 metrih pristal 
brez ene smučke. Le-ta se mu 
je odpela takoj po odrivu. 
Odlično se je znašel, zakrma-
rll skozi zrak kot bi imel na 
nogah obe. Kljub težkemu 
padcu se je pobral in z ap
lavzom nepoškodovan odko
rakal z izteka. 

Namiznoteni-
ška rekreacija 

Da bi popestrili svojo de
javnost, se je namiznoteniški 
klub Triglav odločil, da tudi 
letos uvede namiznoteniško 
rekreacijo za starejše člane. 
Začeli so že pretekli četrtek. 
Ker pa je bil obisk slab, 
priporočajo vsem ljubite
ljem namiznega tenisa, da 
lahko vsak četrtek ob 19. url 
v avli Oš Simona Jenka po
skusijo svoje namiznoteni
ško znanje in si tako s part
nerji razmigajo kosti in od
vzamejo odvečne kilograme. 
Pripomniti je treba še, da 
ima klub na voljo tudi copa
te in loparje. -dh 

Rezultati — pionirji: 1. An-
žel (Ilirija) 130,5 (31, 36), 2. 
Galjot (Triglav) 126,6 (32, 32), 
3. Bogataj (Gorenja vas) 122,3, 
(30, 32), 4. Berčič (Ilirija) 116,2 
(30, 31), 5. Sclan (Triglav) 95,9 
(27, 28); mlajši mladinci: 1. 
Kajzer (Šentvid) 156.5 (35, 37), 
2. Rožič (Jesenice) 141,3 (39,5, 
38,5), 3. Belančič (Triglav) 
135,3 (35,5, 35); starejši mla
dinci: 1. Miro Turk (Logatec) 

170.7 (39,5, 39,5), 2. Bradeško 
(Ilirija) 168,2 (39,5, 39), 3. Tr-
šar (Logatec) 162,7 (37,5, 38.5), 
4. Ribnikar (Križe) 158,2 (34,5, 
34); člani: 1. Gorjanc (Triglav) 
197,0 (44, 43), 2. Blaznik (Iliri
ja) 196,9 (42, 43), 3. Kobal 
(Triglav) 192,5 (42, 42,5), 4. 
Dovžan (Jesenice) 185,0 (42,5, 
42,5), 5. Bukovnik (Triglav) 
176.8 (41, 42). 

—dh 

Pokalne nogometne 
tekme na Gorenjskem 
V nedeljo je bilo odigrano 

prvo kolo v tekmovanju za 
nogometni pokal Jugoslavije 
za področje Gorenjske. Re
zultati: Kropa : Jesenice 1:5, 
Lesce : Bohinj 1:0, Tržič : 

Podbrezje 6:1, Naklo : Reteee 
5:4, Alples : Kondor 2:0, B i i -
tof : Preddvor 4:3, Korotan : 
Primskovo 0:3. Drugo kolo bo 
na sporedu zadnjo nedeljo v 
marcu prihodnje leto. 

ljubljanska banka 

OD NEDELJE DO NEDELJE 
HOKEJ — V nadaljevanju I. zvezne hokejske lige 

so Jeseničani doma po slabi igri krepko premagali 
beograjski Partizan. Drugi gorenjski predstavnik Kranj
ska gora pa ni bil kos zagrebškemu Medveščaku. 

Rezultati: Jesenice : Partizan 14:5 (5:2, 3:5, 4:0), Med-
veščak : Kranjska gora 12:2 (6:0, 3:2, 3:0). 

Par prihodnjega kola: Kranjska gora : Jesenice. 
NAMIZNI TENIS — Tudi v tretjem kolu I. zvezne 

lige — ženske igralke Triglava niso imele sreče. Tokrat 
so izgubile proti beograjskemu Partizanu. Edina svetla 
točka v ekipi je bila spet mlada Zdenka Zakojč. Rezul
tat srečanja: Partizan : Triglav 5:0. 

V prihodnjem kolu se bodo Triglavanke pomerile v 
Ravnah z igralkami Fužinarja. 

ODBOJKA — Jeseničani so v II. ZOL — zahod pre
senetili zagrebškega Metalca, medtem ko so Kamničani 
v Karlovcu morali prepustiti točki domači Turbini. 

Rezultati: Metalac : Jesenice 1:3, Turbina : Kamnik 
2:3. 

Pari prihodnjega kola: Kamnik : Spačva, Jesenice : 
Interplet. 

KEGLJANJE — Na letošnjem državnem prvenstvu 
posameznikov v Novem Vinodolu je naslov najboljšega 
osvojil uradni svetovni prvak Zagrebčan Dragaš, ki je 
podrl 1894 kegljev. Od gorenjskih predstavnikov sta 
Kranjčana Turk s 1802 in Česen s 1781 podrtimi keglji 
na sedmem oziroma devetem mestu. 

Na republiškem prvenstvu v borbenih igrah je naj
višji republiški naslov osvojila ekipa ljubljanskega Sa-
turnusa, medtem ko kegljače Triglava zasledimo na 
šestem mestu. 

SMUČARSKI SKOKI — Jugoslovanska smučarska 
reprezentanca — skoki je sklenila svoj drugi k,og pri
prav na 70-metrski skakalnici v Rožnovu (CSSR). Na 
pregledni tekmi je zmagal Kranjčan Marjan Mesec pred 
Danilom Pudgarjem (črna) in štefančičem (Jesenice), 
šesti je bil Norčič, petnajsti pa Kapušin (oba Triglav). 

ROKOMET — Tržiški rokometaši so v zadnjem je
senskem kolu gostovali v Murski Soboti, kjer so bili le 
za 3 gole prekratki, da bi osvojili obe prvenstveni točki. 
Kljub porazu pa so jesenski del odlično zaključili, saj 
so na tretjem mestu. Rezultat srečanja: Polet : Tržič 
18:16 (8:5). 

NOGOMET — Tudi deveto kolo v slovenski ligi Tri
glavu ni prineslo uspeha. Kljub planiranemu porazu v 
Ljubljani pa je rezultat po prikazani igri visok. V 
ZCNL je stražiški Savi šele v zadnji minuti uspelo re-
mizirati z Adrio, medtem ko je loški LTH Izgubil v 
igri proti novogoriškim Vozilom. 

Rezultati: Ljubljana :Triglav 4:1 (2:0), Sava 
3:3 (1:1), Vozila : LTH 1:0 (1:0). 

Pari prihodnjega kola: Aluminij 
žila, LTH : Zagorje. 

Adria 

Triglav, Sava : Vo-
•dh 



O L, A S SREDA — 8. NOVEMBRA 1972 

V enotnosti je moč 
(Nadalj. s 1. strani) 
z novo zakonodajo, tudi o de
lu s proizvajalnimi sredstvi 
v zasebni lasti, smo izposta
vili ostri kritiki proces pri
vatizacije. Razpolagamo s po
datki o pretakanju družbene
ga kapa tala v privatne ro
ke . . . Kot primer privatiza
cije družbenih sredstev naj 
navedemo probleme v zvezi s 
prodajo družbenih stanovanj 
privatnikom. Nekaj časa je 
bilo močno prisotno stališče 
—- tudi v skupščini SRS — po
sebej pa v izvršnem svetu, ki 
Je problem privatizacije na 
tem področju podcenjeval. To 
stališče so sicer kasneje spre
menili, v praksi pa podobna 
pojmovanja živijo še na
prej . . . 

čeprav je treba akcije za 
odpravljanje najpomembnej
ših izvorov socialnega razli-
kovania tempirati na daljši 
rok, pa to ne pomeni, da ni 
potrebno iti v zelo konkretne 
in hitre akcije, ki Jih je tre
ba izpeljati v najkrajšem ča
su. Pri tem mislimo na ukre
pe, ki naj onemogočajo po
jave neopravičenega bogate
nja, ustvarjanja dohodkov — 
osebnih in skupinskih — mi
mo dela, s špekulacijami, 
zlorabo uradnega položaja, 
korupcijo, raznimi zunanje
trgovinskimi transakcijami, 
davčnimi utajami Itd . . .« 

V referatu je bila razčlenje
na tudi odgovornost tovari
šev Staneta Kavčiča, Toneta 
Kropuška in Leopolda Kre-
seta. Poudarjeno je bilo: 

»Ko obravnavamo osebno 
odgovornost teh tovarišev, 
moramo poudariti, da ne gre 
za diskvalifikacijo osebnosti, 
njihovih zaslug in njihove 
revolucionarne aktivnosti. To 
je samo diskvalifikacija dolo
čene politične usmeritve, do
ločenih stališč in prakse. Pri 
tovariših, ki so bili izpostav
ljeni kritiki, ne smemo raz
vrednotiti tega, kar so pri
spevali in kar lahko še pri
spevajo k naši revoluciji.': 

V živahni, plodni, kritični 
in samokritični razpravi so 
številni ra/.pravljalci odločno 
obsodili metodo političnega 
dela, ki ne ustreza več stop
nji razvoja samoupravne de
mokracije, obsodili so poli
tikantstvo, vezanje na posa
meznike in ne na politične 
koncepte, dalje, formalno od
govornost znotraj zaprtih fo
rumov, v katerih se včasih 
bolj bojimo medsebojne za
mere kot pa izgube zaupanja 
delavskega razreda in delov
nih ljudi. 

© Po celodnevni razpravi 
je centralni komite soglasno 
odobril stališča razširjene se
je sekretariata, komunike s 
te seje in stališča iz referata. 
Odobril je tudi delo sekreta

riata in predsednika CK v 
zadnjih dveh letih, sekretaria
tu pa je naročil, naj takoj 
sestavi akcijski načrt, kaj je 
treba storiti po tej seji. To 
pa velja tudi za komuniste, 
ki delajo v družbenopolitič
nih organizacijah, skupščini 
in izvršnem svetu. Razen tega 
se je centralni komite stri
njal s pobudo, da bi v Slo
veniji oblikovali predsedstvo 
republike. 

O Posebej je centralni ko
mite naložil komunistom in 
organizacijam, da se vsak v 
svojem okolju borijo za ure
sničevanje politike ZKS in 
ZKJ ter pisma predsednika 
ZKJ in izvršnega biroja. Or
ganizacije ZK morajo prek 
samoupravnih organov in po
litičnih organizacij v vseh 
okoljih razpravljati tudi o 
vprašanjih moralnopolitične 
naravnanosti in usposoblje
nosti vseh vodilnih delavcev 
in nosilcev družbenih dolžno
sti. 

0 V sklepni besedi na seji 
pa je predsednik Franc Po
pit poudaril: 

»Razpravo moramo zdaj 
prenesti v občinska vodstva, 
da se vidi, kdo je za takšno 
politiko, kdo jo podpira V 
praksi in kdo ne. Takšne raz
govore bi bilo treba opraviti-
tudi v delovnih organizacijah 
in v šolah. V slednjih seveda 
o vprašanjih, ki so značilna 
za to področje.« A. Žalar 

Pred združitvijo skupnosti zdravstvenega 
zavarovanja delavcev in kmetov 

Razprave 
po vsej 

Gorenjski 
Pred referendumom o združitvi skupnosti zdravstvenega zava« 
rovanja delavcev in kmetov so se pred kratkim povsod P 
Gorenjskem začele razprave med zavarovanci na terenu 
v delovnih organizacijah. Pred tem so se že sestala v t H ' s ^ i 
občinskih družbenopolitičnih organizacij in občinske skup*6*" 
ne. Predlog obeh skupščin zdravstvenega zavarovanja z 

izenačitev zdravstvenih pravic delavcev in kmetov so dos J 
vsi brez pomislekov podprli. Končna odločitev pa bô  zna"? 
po referendumu, ki bo 19. in 20. novembra na Gorenjskem 
tudi v drugih slovenskih pokrajinah, razen na Dolenjske » 
kjer so se za združitev skupnosti odloČili že lani. 

Radovljiški k o m u n i s t i 
o s e b i in o p r o b l e m i h 

Sestanka aktiva se je udeležil tudi predsednik CK ZKS Franc Popit 
V tovarni Veriga Lesce Je bil v petek popoldne sestanek 
aktiva delavcev-komunistov radovljiške občine. Razpravo je 
•nemala ljubljanska televizija in jo bo predvajala danes 
(sreda) ob 2035 pod naslovom Mi med seboj. Sestanka pa se 
Je udeležil tudi predsednik centralnega komiteja zveze komu
nistov Slovenije Franc Popit, ki je dejal, da je bila razprava 
Odkrita in kvalitetna in da bi podobne sestanke aktivov de
lavcev morali imeti tudi v drugih občinah. 

Komunisti so razpravljali o 
dogodkih v občini in zunaj 
nje. Predvsem so opozori H 
na nekatere probleme, ki se 
dogajajo v delovnih organi
zacijah in v občini. Zavzeli so 
se za drugačno stanovanjsko 
politiko, za čimboljše obve
ščanje in za ukrepe, ki bodo 
zagotovilri trdnejši gospodar-
ski položaj. Posebej so se 
zavzeli tudi za akcijsko enot
nost in večjo aktivnost ko
munistov pri uresničevanju 
ustavnih amandmajev, za do
sledno izvajanje sklepov, izo
braževanje mladih članov ZK 
itd. 

Na vprašanje delavke Ivan
ke Slibar iz Vezenine Bled, 
zakaj je prišlo do sprememb 
v republiškem vrhu, je pred
sednik CK ZKS Franc Popit 
dejal, da sta biLi v sloven
skem vrhu dve politiki. Eno 
je vodil centralni komite 
ZKS, drugo pa republiški iz
vršni svet. Slo je za različne 
poglede na vlogo zveze komu
nistov in delavskega razreda, 
na vlogo Slovenije v Jugosla
viji, za ideje o privatizaciji 
gospodarstva, za različne po
glede na davčno politiko, za 
različne poglede na samo
upravljanje itd. (O vsem je 

v soboto izčrpno razpravljal 
centralni komite ZKS). 

Ko je govoril o različnih 
pogledih glede zunanjetrgo
vinskih zvez, je Franc Popit 
dejal, da živimo na precepu 
med Vzhodom in Zahodom 
in da ne smemo zanemarjati 
neuvrščenih držav. Gospodar-
slko sodelovanje s tretjim 
svetom pa je zadnje čase na
zadovalo. To lahko rahlja na
še sodelovanje z neuvrščeni
mi državami. Rekel je, da pri 
tem ne gre za nasprotovanje 
trgovanju z Zahodom. To je 
celo dobrodošlo. Vendar pa 
ne smemo zaradi nekaterih 
težav pri trgovanju z neuvr
ščenimi državami izgubljati 
volje za krepitev ekonomskih 
in političnih stikov z njimi. 

Kot rečeno je šlo za različ
ne poglede in za nesoglasja. 
Zato je prišlo do sprememb, 
ker je politika tistih, ki so 
odstopili, doživela polom. In 
s takim razčiščevanjem bi 
morali zdaj nadaljevati tudi 
v občinah in delovnih orga
nizacijah oziroma na terenu. 

Ko so o predlogu za združi
tev razpravljali na ponedelj
kovem posvetu gorenjskih 
predsednikov in sekretarjev 
oziroma tajnikov občinskih 
konferenc ZSDL in občinskih 
sindikalnih svetov v Tržiču, 
so poudarili, da je zavarovan
ce na terenu — v krajevnih 
skupnostih in v delovnih or
ganizacijah treba temeljito 
seznaniti o predlogu in se 
hkrati zavzeli za združitev 

Na Jesenicah so se kmeto
valci že sestali v začetku te
ga meseca in ugodno ocenili 
predlagano združitev. Zdaj 
se bodo začele razprave še v 
železarni Jesenice, v ponede
ljek pa so se predsedniki sin
dikalnih organizacij in direk
torji drugih podjetij dogovo
ri l i , da bodo o združitvi 
razpravljali v vseh delovnih 
organizacijah na sestankih 
samoupravnih organov in 
družbenopolitičnih organiza
cij. Razen tega pa bodo v ob
čini poskrbeli, da bodo vsi 
zavarovanci pred referendu
mom dobili vabila s kratkimi 
obrazložitvami predloga. 

V kranjski občini so se 
zbori zavarovancev začeli na 
terenu v soboto. Trajali bo
do do konca tedna. V delov
nih organizacijah, kjer so se 
razprave prav tako že začele, 
pa bodo trajale do 17. no
vembra. Pred temi razprava
mi so tako socialistična zve
za, sindikat in občinska skup
ščina podprli predlog o 
združitvi. 

V radovljiški občini se na 
razprave oziroma zbore zava
rovancev na terenu pravkar 
pripravljajo. Večina razprav 
bo prihodnji teden. V delov
nih organizacijah pa bodo 
imenovali posebne odbore za 
pripravo in izvedbo referen
duma. Predlog so že podprli 
na posvetu predsednikov sin
dikalnih organizacij, delav
skih svetov in sekretarjev ZK 
ter na ponedeljkovem posve
tu predstavnikov krajevnih 
organizacij socialistične zveze. 

V škofjeloški občini so o 
združitvi razpravljali že pred 
dobrim mesecem, ko je ob

činska konferenca pripravila 
štiri javne tribune, na kate
rih so med drugim razprav
ljali tudi o pokojninskem za
varovanju. Takrat jc okrog 
1000 kmetovalcev v občini 
predlagalo izenačitev pravic 
V teh dneh pa so se začela 
razprave tudi v škofjeloškiH 
delovnih organizacijah. Zdi'11* 
žitev so že podpili samo-
upravni organi v Jelovici i " 
L I H . Danes pa se bodo se
stali na skupnem posvetu Ša 
občinski sindikalni svet, 
predsedniki sindikalnih orga
nizacij, izvršni odbor občin
ske konference SZDL in pred-
sodstvo občinske konferenca 
zveze mladine. Jutri pa bo o 
predlogu razpravljala tudi 
občinska konferenca sociaj* 
stične zveze skupaj s P*** 
sedniki krajevnih organizacij 
SZDL. 

Podobno je tudi v tržiški 
občini. V nedeljo ob 9. u r i * 
bo v Tržiču sestal zbor obe* 
nov — kmetov, v delovni'1 

organizacijah pa priprav j» 
razprave občinski sindika'JJ 
svet. Razen tega pa bod° 
pred referendumom o pred'* 
gu seznanili vsako gospodinj' 
stvo v občini. Več oddaj 
združitvi bo tudi na m î keif 
radiu. A-*-
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